
A U R K I B I D E A

F SAILA:

Galderak:

—Galdera, Amnesty Internationalek adingabeekiko lanari buruz egiten dituen gomendioak aintzat hartzeari

buruzkoa buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (3. or.).

—Galdera, Aralarko San Migueleko sarbideko bide-seinale berrien kostuari buruzkoa buruzkoa. Foru Dipu-

tazioaren erantzuna (5. or.).

—Galdera, Ihabenera, Etxalekura, Latasara, Erasora, Oskotzera, Aranora eta Goizuetara joateko aukerako

ibilbideei buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (6. or.).

—Galdera, Jakako autobiako Izko-Judasen Benta bideuneari buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (7. or.).

—Galdera, Valle Roncal Egoitzari buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (8. or.).

—Galdera, apartamentu babestuei buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (8. or.).

—Galdera, jakiteko ea mendekotasuna duten pertsonei laguntzak ematen zaizkien etxebizitza egokitzeko.

Foru Diputazioaren erantzuna (9. or.).

—Galdera, Landa Garapenari buruzko 2007tik 2013ra bitarteko Programari jarraikiz 2009an betetako gastu-

ari buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (10. or.).

—Galdera,  Leozko lurzati-berrantolamenduko obrak bukatutzat emateko arrazoiei buruzkoa. Foru Diputa-

zioaren erantzuna (10. or.).

—Galdera, Nafarroako Gobernuak ibaiak zaintzeko erabiltzen duen kontusailari buruzkoa. Foru Diputazioa-

ren erantzuna (11. or.).

—Galdera, Familia-bitartekotzari buruzko Foru Lege proiektua Nafarroako Parlamentura igortzeko aurrei-

kuspenei buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (12. or.).

—Galdera, Familiei laguntzeko Foru Lege proiektua Nafarroako Parlamentura igortzeko aurreikuspenei

buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (13. or.).

—Galdera, Infanta Elena zentroaren kudeaketari buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (13. or.).

—Galdera, Done Jakueren urtearen ospakizunei buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (14. or.).

—Galdera, “Kultur etxeak eraiki eta hornitzea” aurrekontu kontusailari buruzkoa. Foru Diputazioaren eran-

tzuna (15. or.).
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—Galdera, jakiteko ea Vianako Printzea Erakundea-Kultura eta Turismo Departamentuak asmorik duen Ata-

rrabiako kultur etxe berriaren ekipamendua finantzatzeko buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (16.

or.).

—Galdera, San Miguel Klinikan egun dagoen Geriatria Zerbitzuko Akutuen Unitateari buruzkoa. Foru

Diputazioaren erantzuna (17. or.).

—Galdera, euskarazko udalekuei buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (17. or.).

—Galdera, Tuterako Reina Sofía Ospitaleko dermatologiako espezialisten kopuruari buruzkoa. Foru Diputa-

zioaren erantzuna (18. or.).

—Galdera, azken bost urteotan parke eolikoetan hildako hegaztien kopuruari buruzkoa. Foru Diputazioaren

erantzuna (19. or.).

—Galdera, sarrio-populazioa jaitsarazi duen keratokonjuntibitis-agerraldia dela-eta hartutako neurriei buruz-

koa. Foru Diputazioaren erantzuna (19. or.).

—Galdera, arreta-defizitaren eta hiperaktibitatearen nahastea diagnostikatu zaien ikasleen hezkuntza-lagunt-

zari buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (24. or.).

—Galdera, genetikoki eraldatutako artoaren laborantzari buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (26. or.).

—Galdera, azken hiru urteotan maila ertaineko eta goi mailako ikasketetan eta lanbide heziketan matrikulatu

diren ikasleei buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (30. or.).

—Galdera, Departamentuetako langileen behin-behinekotasunaren ehunekoari buruzkoa. Foru Diputazioa-

ren erantzuna (33. or.).

—Galdera, Cedernarentzako dirulaguntza izeneko kontusailari buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (33. or.).

—Galdera, jakiteko langileak hartzeko zenbat deialdi onetsi diren, hautapen-prozesua zenbatetan hasia den

eta zenbat eten diren edo zenbatetan aurkeztu den errekurtsorik 2007an, 2008an eta 2009an. Foru Diputa-

zioaren erantzuna (34. or.).

—Galdera, enpleguko zentro bereziei eta gizarteratzen eta laneratzen laguntzeko zentroei dagokienez Kon-

tratu Publikoei buruzko Legea garatzeari buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (35. or.).

—Galdera, Iruñerrian abiadura handiko trenak ukitutako lursailak urbanizatu eta berrantolatzeko proiektuari

buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (35. or.).

—Galdera, arte eszenikoak sustatzeko programei buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (36. or.).

—Galdera, “Escena” dantza-jaialdiari buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (37. or.).

—Galdera, “Erriberriko Antzerki Klasikoaren Jaialdia” programari buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna

(37. or.).

—Galdera, “Punto de Vista” Nafarroako Zinema Dokumentaleko Nazioarteko Jaialdiari buruzkoa. Foru

Diputazioaren erantzuna (38. or.).

—Galdera, “Villa de San Adrián” pop-rock lehiaketari buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (39. or.).

—Galdera, “Julián Gayarre” eta “Pablo Sarasate” kantu eta biolin lehiaketei buruzkoa. Foru Diputazioaren

erantzuna (39. or.).

—Galdera, “Dantza, eskolan” programari buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (40. or.).

—Galdera, “Bideko abesbatzak” programari buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (41. or.).

—Galdera, “Nafarroako Komikiaren Nazioarteko Erakusketa” programari buruzkoa. Foru Diputazioaren

erantzuna (41. or.).

—Galdera, Nafarroako Filmotekaren “Zinema Zikloak” programari buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna

(42. or.).

—Galdera, “Cámara” programari buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (42. or.).

—Galdera, “Nocturna” programari buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (43. or.).

—Galdera, “Musika, museoan” programari buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (43. or.).

—Galdera, sormen programei buruzkoa. Foru Diputazioaren erantzuna (44. or.).
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F saila:
GALDERAK

Galdera, Amnesty Internationalek adingabeekiko lanari buruz egiten

dituen gomendioak aintzat hartzeari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Ana Figueras Castellano andreak galdera egin
du Amnesty Internationalek adingabeekiko lanari
buruz egiten dituen gomendioak aintzat hartzeari
buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko otrailaren 26ko 21.
Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko martxoaren 30ean

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Izquierda Unida de Navarra–Nafarroako Ezker
Batua foru-parlamentarien elkarteko foru-parla-
mentari Ana Figueras Castellano andreak galdera
egin du Amnesty Internationalek portaera-arazoak
dituzten adin txikikoak hartzeko zentro terapeuti-
koez egindako txostenean bildutako gomendioen
gaineko iritziari eta, hala egokituz gero, haiek
onartzeari buruz (PES 377/10). Hona hemen
Familia, Gazteria, Kirol eta Gizarte Gaietako kon-
tseilariaren erantzuna:

Txostena eta egindako gomendioak aztertu
dira. Amnesty Internationalek bilera bat egiteko
eskatu zuen, eta hori aurtengo martxoaren 5ean
egin zela jakinarazten dugu. Bileran hauek parte
hartu zuten: Amnesty Internationalen izenean,
erakundearen Espainiako presidenteak, Harreman
Instituzionaletarako buruak eta erakundeak Foru
Komunitatean daukan ordezkariak; Familia, Gazte-
ria, Kirol eta Gizarte Gaietako Departamentuaren
izenean, Familia, Haurtzaro eta Kontsumo zuzen-
dari nagusiak eta Adin Gutxikoen Babeserako Sai-
leko buruak. Bileran, halaber, Ilundain Fundazioko
presidentea eta neurri judizialak betetzeko zentro-
ko Erreforma Programaren zuzendaria ere egon
ziren. Bileran, gure arreta jasotzen duten adin

gutxikoen profilen arabera gure foru komunitatean
dauden zentroei buruzko informazio sakona eman
zitzaien Espainiako Amnesty Internationaleko pre-
sidenteari eta harekin batera joandakoei: orienta-
zio- eta babes-zentroak, adin txikikoen adinaren
eta haien profilen arabera dibertsifikatuta; egoitza-
ko harrera-zentroen dibertsitatea, adin txikikoen
profilen arabera; babesa gizarte-zailtasuneko pro-
filetan, profil gatazkatsuetan, babesa portaera-
arazo larriak edo arazo terapeutikoak daudenean;
zentroetan sartzea, neurri judizialak betetzeko; eta
abar.

Informazio kuantitatiboa eman da plaza-kopu-
ruei buruz, eta kualitatiboa adin txikiko bakoitzera-
ko bana-banako hezkuntza-planei buruz; bai eta
hauei buruz ere: erakunde kudeatzaileekiko kon-
tratazio-prozedurak; klausula teknikoen pleguak
eta esleitze-kontratuak; funtzionamendu-protoko-
loak; kasuan kasuko deribazio-prozedurak; famili-
entzako informazioa; funtzionamendu-araudiak;
koordinazioa; funtzionamenduen gardentasuna;
ikuskapenak; ebaluazioak; eta abar. Gure sistema
osoari buruzko informazioa eman zen, eta bereziki
azpimarratu ziren Amnesty Internationalen txoste-
nean nahasgarriak izan daitezkeen alderdiak, edo
indarreko legedia kontuan hartzen ez dutenak.

Era berean, informazioa eman genuen urteko
produkzio estatistikoari buruz, eta horren berri
honako hauei emateko betebeharrari buruz: Foru
Komunitateko Arartekoari; Estatuko Fiskaltza
Nagusiari, Nafarroako Fiskaltza Nagusiaren bidez;
Gobernu Ordezkaritzari, bakarrik bizi diren adin
txikiko atzerritarren egoera berezietan; eta abar.

Departamentuak azpimarratu zuen beharrez-
koa dela hizkuntza aldatzea eta txostenean erabil-
tzen den terminologia eguneratzea, ez baitzaio
egokitzen egungo nomenklaturari adin txikikoen
babes-esparruan bezala erreforma-esparruan ere.
Nafarroan ez dago kartzela-zentrorik, ez dago
zigor-gelarik, eta interbentzio- prozesu baterako



prozedurek zorrozki betetzen dute indarreko arau-
dia; besteak beste: 1/1996 Lege Organikoa, adin
txikikoak babesteari buruzkoa; 5/2000 Lege Orga-
nikoa, adin txikikoen zigor-erantzukizunari buruz-
koa (bide batez esanda, ez da aipatzen Amnesty
Internationalen txostenean, baina argi eta garbi
definitzen eta arautzen ditu barneratze-zentroak,
eta bata bestearen atzetik aipatzen ditu epaile
batek lege-hausteak egin dituzten adin txikikoak
zigortzeko erabil ditzakeen neurri judizialak); eta
15/2005 Foru Legea, haurrak eta nerabeak zaindu
eta babesteari buruzkoa, hala nola haren arauzko
garapenak.

Informazio honek guztiak erantzun argia ema-
ten die txostenari gehitutako gutunean adierazita-
ko gomendio espezifikoei (hitzez hitz transkriba-
tzen ditugu letra etzanez); hau da:

1.- Esku hartzeko protokolo eta ildo argien
bidez arautzea, haiek adin txikikoak zentroetan
sartzeko edo haietara deribatzeko jarraitu beharre-
ko administrazio-prozesua zehatz dezaten, gura-
soei eta senideei informazio guztia ematen zaiela-
rik Administrazioak tutoretza bere gain hartzeak
dauzkan ondorio juridikoei buruz, hala nola tutore-
tza horren aurka jar daitezkeen helegiteei buruz.

Lehen gomendio hori bete egiten da. Badaude
protokoloak eta familientzako informazioa. Deriba-
zio-prozedurak araudiaren araberakoak dira, eta
erabaki guztiak familiei helarazten zaizkiela edo-
zein unetan egiazta eta froga daitekeen gauza da.
Edozein ebazpenetan, azken puntuak bidezko
helegitea jartzeko aukera ematen du.

2. Adin txikikoen kopuruari eta babes-zentro
terapeutikoen kopuruari buruz informazioa aldian
behin sortzea eta argitaratzea, eta zentroetako
barne-araudiek (zentroak kudeaketa publikokoak
izan ala kudeaketa pribatukoak) nazioarteko
estandarren aurkako edozein zigor-neurri debeka-
tzen dutela bermatzea; bereziki, askatasunez
gabetutako adin txikikoen babesari buruzko Nazio
Batuen arauei dagokienez, ankertzat, gizabidea-
ren kontrakotzat eta umiliagarritzat jo daitezkeen
tratuak galarazteko.

Lehen adierazi bezala, gomendio horrek aipa-
tzen duen informazioa zabal eta sakon eman
zitzaien.

Gure adin txikikoen babesa zaintzen dugu, eta
inola ere ez dugu uste askatasunez gabetuta dau-
dela, babestuta baizik, berriz hezteko prozesuan,
berme guztiak dituztela (hau da, Haurraren Esku-
bideen Hitzarmenean, nazioarteko eta estatuko
araudian jasotako eskubideak); baina bai eta bete-
beharrak ere.

Tratu anker, gizabidearen aurkako eta umiliaga-
rriei dagokienez, kontrakoa frogatu eta aginduzkoa
den moduan salatzen ez den bitartean, gure siste-
man ez dago horrelako traturik.

3.- Giza eskubideen aldeko organismo eta era-
kunde independenteek, Europako Kontseiluaren
eta NBEren gomendioen arabera, zentroak kontro-
latu eta ikuskatzen dituztelako benetako bermea,
kontuak ematean erabateko gardentasuna eska-
tzen dizkietela.

Honi dagokionez, berriz esan behar dugu mar-
txoaren 5eko bileran emandako informazioan jaki-
narazi egin zitzaiela egunean, astean, hamabost
egunean, hilabetean, hiru hilabetean, sei hilabete-
an eta urtean behin zenbat koordinazio-, gainbegi-
ratze- eta ikuskatze-bilera egiten dituzten Foru
Administrazioko, Judikaturako eta Fiskaltzako pro-
grama bakoitzaren arduradunek. Esan zitzaien zer
eginkizun betetzen duen Arartekoak babesaren
esparruan; eginkizun hori haurrak eta nerabeak
sustatu, zaindu eta babesteari buruzko abendua-
ren 5eko 15/2005 Foru Legeko 14.3. artikuluko a),
b) c) eta d) letretan dago zehaztuta. Eginkizun
hori dela eta, txosten bereziak egin dituzte, zentro-
ak ikustera joan dira eta inkestak egin dizkiete
adin txikikoei, eta horien guztien emaitzen eta jen-
daurreko adierazpenen berri ere eman genien
Amnesty Internationaleko arduradunei. Hortaz,
gure departamentuan, oro har, eta Familia, Haur-
tzaro eta Kontsumo Zuzendaritza Nagusian, bere-
ziki, ohiko jokabidea da gardentasuna izatea eta
kontuak ematea.

4.- Edozein babes- edo hezkuntza-zentrotan,
funtzionamendu-ohiturak eta adin txikikoak zigor-
tzeko neurriak eraginkortasunez gainbegiratzea,
zentroak publikoak edo pribatuak izanda ere, eta
zigorketen, abusuen eta tratu txarren erantzuleak
benetan pertsegitzen direla bermatzea, erantzule-
ak eragile publikoak izan ala erakunde pribatuak.

Adin txikiko bakoitzaren eboluzio-prozesuaren
jarraipena eta gainbegiratzea aurreko puntuetan
dago adierazita. Adin txikikoaren Babes Sailean
adin txikikoez dauden espediente guzti-guztietan
edozein motatako gorabeherak agertzen dira,
baina inoiz ere ez dute ekartzen zigor ankerrak eta
gizabidearen aurkakoak jartzea. Berriro diogu,
salagarriak dira, gertatu direla jakinez gero.

5.- Adin txikikoek (eta, hala egokituz gero,
haien senideek) zer eskubide dituzten badakitela
eta haiek ulertzen dituztela bermatzen da, batez
ere tratamenduan sendagaiak erabiliko direla eta
zer bilakaera izanen duten jakinarazi ondoren adi-
erazten duten adostasunari dagokionez; era bere-
an, sexu- eta ugalketa-osasunerako eskubideari
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buruzko informazio egokia jasotzen dutela berma-
tzen da.

Gomendio honekin zerikusia daukanari trata-
mendu berezia eman zitzaion martxoaren 5ean
egindako bileran. Argi jakinarazi zen adin txikiko
bakoitzari dagokion osasun-etxeko medikuek agin-
dutako sendagaiak hartzen direla, bitamina soilak
besterik ez izan arren. Gurasoek eta tutoreek
badakite zein diren tratamenduak, eta adin txikiko-
ek tratamendua onartu edo baztertu egin dezake-
te; kasu horretan, bidezkoa denaren arabera, fami-
liari edo epaileari jakinaraziko zaio gertatutakoa.

Alde horretatik, beste urrats bat egitea dago
aurreikusita eta, horrenbestez, adostasunak nahiz
desadostasunak idatziz jasotzea.

Horrenbestez, jakinarazi behar dugu balioetsi
eta kontuan hartu direla Amnesty Internationalen
gomendioak eta gogoetak, guztiak ere aurretiaz
aztertuta eta beteta baitauzka Nafarroako siste-
mak.

Iruñean, 2010eko martxoaren 25ean

Familia, Gazteria, Kirol eta Gizarte Gaietako
kontseilaria: María Isabel García Malo
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Galdera, Aralarko San Migueleko sarbideko bide-seinale berrien kostuari

buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Aitor Etxarri Pellejero jaunak galdera egin du
Aralarko San Migueleko sarbideko bide-seinale
berrien kostuari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 12ko
24. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko martxoaren 20ean

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeari atxikitako
foru parlamentari Aitor Etxarri Pellejero jaunak gal-
dera egin du jakiteko zer kostu izan duen Aralarko
San Migel izenaren euskarazko seinaleak Iribas,
Alli eta Baraibar arteko bidegurutzean jartzeak.
Hona hemen Herri Lan, Garraio eta Komunikazio
kontseilariaren erantzuna:

1. Aralarko San Migelen seinaleztapen turisti-
koa gaztelaniaz eta euskaraz egin da seinalezta-
pen turistikorako jarritako kartel guztietan.

2. Galdera parlamentarioan aipatutako kartelak
NA-7504 (Iribas) eta NA-7510 (Aralarko San
Migel) errepideen bidegurutzean zeuden, eta erre-
pideko kartel oso zaharrak ziren, idazkunak gazte-
laniaz soilik zituztenak.

3. 2009. urtearen amaieran, kartel horiek alda-
tu egin dira, 2006ko irailaren 25eko gobernu-akor-
dioan adierazitako irizpideei jarraituz, eta idazku-
nak bi eletan jarri dira.

4. Aldaketa horrek 1.523,92 euroko kostua izan
du, eta kopuru hori 2009ko gastu-aurrekontuko
kontusail honetan zordundu da: “Bide-segurtasu-
na: seinaleak eta balizak”.

Hori jakinarazten dizut Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren Testu Bateginaren 192.1
artikuluan xedatutakoa betetzeko.

Iruñean, 2010eko martxoaren 24an

Herri Lan, Garraio eta Komunikazio kontseila-
ria: Laura Alba Cuadrado
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Aitor Etxarri Pellejero jaunak galdera egin du
Ihabenera, Etxalekura, Latasara, Erasora, Osko-
tzera, Aranora eta Goizuetara joateko aukerako
ibilbideei buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 12ko
24. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko martxoaren 30ean

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeari atxikitako
foru parlamentari Aitor Etxarri Pellejero jaunak gal-
dera egin du. Hona hemen Herri Lan, Garraio eta
Komunikazio kontseilariaren erantzuna:

1.- “Zein dira Foru Komunitateko errepide-sare-
ak eskaintzen dituen ordezko ibilbideak Ihaben,
Etxaleku, Latasa, Eraso eta Oskotzera joateko?”

Egungo murrizketa-egoeran, Ihaben eta Etxa-
lekura joateko NA-4140 (Ihaben-Etxaleku) errepi-
dea erabili beharko da, eta azken horretara NA-
4130 (Imozko ibarra) errepidetik iritsi behar da.

Latasa, Eraso eta Oskotzera NA-4130 (Imotz)
errepidetik joan behar da, eta azken horretara NA-
4120 (Gulia-Aroztegi) errepidetik iritsi.

2.- “Zein dira Foru Komunitateko errepide-sare-
ak eskaintzen dituen ordezko ibilbideak Arano eta
Goizuetara joateko?”

Egungo murrizketa-egoeran, Arano eta Goizu-
etara joateko NA-4150 (Leitza-Goizueta-Hernani)
errepidea erabili beharko da, eta azken horretara
GI-131 errepidetik iritsi behar da Hernaniko herri-
an barrena.

3.- “Nafarroako Gobernua ez al da behartzen
ari zenbait pertsona, autonomo, enpresa eta abar
ohikoa baino gastu handiagoa egitera?”

4.- “Kontuan hartu al da debekuak ekarriko
duen kostu-igoera?”

Trafikoaren segurtasuna edozein egoeratan
bermatu behar da.

Lehentasuna ematen zaio segurtasunari, eta
ez ikuspuntu ekonomikoari.

5.- “Zein izanen dira erabaki horren ondoriozko
ingurumen-eraginak?”

Ez dira jakinak.

Esandakoa gorabehera, adierazi behar da
mugak ezarri zirenetik gaur egun arte aipatu egitu-
ren konponketa-proiektuak gauzatzen aritu dela.

Iristen diren konponbideak aztertu ondoren,
egin beharreko lanak programatuko dira, bideen
neguko zaintza-kanpaina bukatutakoan hain
zuzen ere (2010eko apirilaren amaieran), eta
egungo mugak kenduko dira.

Iruñean, 2010eko martxoaren 25ean

Herri Lan, Garraio eta Komunikazio kontseila-
ria: Laura Alba Cuadrado

Galdera, Ihabenera, Etxalekura, Latasara, Erasora, Oskotzera, Aranora

eta Goizuetara joateko aukerako ibilbideei buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA



Galdera, Jakako autobiako Izko-Judasen Benta bideuneari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

José Andrés Burguete Torres jaunak galdera
egin du Jakako autobiako Izko-Judasen Benta
bideuneari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 23ko
28. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko martxoaren 30ean

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

CDN-Convergencia de Demócratas de Navarra
foru-parlamentarien elkarteko foru-parlamentari
José Andrés Burguete Torres jaunak egindako gal-
derar i dagokionez, hona hemen Herr i Lan,
Garraio eta Komunikazio kontseilariaren erantzu-
na:

Hasierako proiektuan, R.E.E.ren jabetzako goi-
tentsioko linearekiko bi afekzio aurreikusten ziren.
Trazaketan onartutako aldaketa baten ondorioz,
linea horrekiko afekzioa puntu bakar batean
murriztu zen.

Eragindako l inea, 220.000 voltekoa,
R.E.E.rena da, eta konpainia horrek, beste zerbi-
tzu-konpainia batzuek bezala, ez die baimenik
ematen hirugarrenei bere lineen edo eroanbideen
aldaketan esku hartzeko; izan ere, konpainiek

berek, zuzenean edo homologatzen dituzten
enpresa batzuen bidez, egiten dituzte aldaketak.
Hortaz, ezin dira gauzatu obra nagusiaren barru-
an.

Aldaketa-proiektua bera ere konpainiak berak
egiten du, eta beharrezkoa da obren zenbatekoa
haiek hasi baino lehen ordaintzea.

Jabe den konpainiak aldaketa-lanak bere urte-
ko programaren barruan programatu arte itxaron
behar da, eta kontuan hartu behar da tentsio hori
duen linea batean lan egiteko beharrezkoa dela
hartatik elektrizitatea deskargatzea eta bezeroei
hornidura ordezko zirkuituak erabiliz helarazi
behar zaiela aurreikustea (baina beti ez dago
horrelako zirkuiturik).

Gainera, kasu honetan, eragindako linea elek-
trikoa energia garraiatzeko nazioarteko linea bat
da, eta horrek esan nahi du linearen deskargua
nazioarteko programen barruan sartzen dela, eta
horrek askoz gehiago korapilatzen du kontua.

Obren zuzendaritzak harremanak izan ditu
R.E.E.rekin obrak hasi zirenetik, eta lan egin da
epeak ahalik eta gehien txikitzeko; hala ere, hona-
ko hau ez da zuzenean konpon daitekeen gai bat,
linearen aldaketa haren jabeak berak egitearen
mende egon behar baita.

Iruñean, 2010eko martxoaren 25ean

Herri Lan, Garraio eta Komunikazio kontseila-
ria: Laura Alba Cuadrado
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Galdera, apartamentu babestuei buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Ioseba Eceolaza Latorre jaunak galdera egin
du apartamentu babestuei buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 5eko
22. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko martxoaren 31n

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeko foru parla-
mentari Ioseba Eceolaza Latorre jaunak galdera
egin du zaintzapeko apartamentuetan dauden
tokiei buruz (PES 391/10). Hona hemen Familia,
Gazteria, Kirol eta Gizarte Gaietako kontseilaria-
ren erantzuna:

Eceolaza jaunak informazioa eskatu du zain-
tzapeko apartamentuetan dauden tokiei buruz.

Eskaera horri erantzuteko, taula hau egin da,
eskatutako informazioa jasotzen baitu:

Galdera, Valle Roncal Egoitzari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Ana Figueras Castellano andreak galdera egin
du Valle Roncal Egoitzari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 5eko
22. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko martxoaren 31n

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Izquierda Unida de Navarra-Nafarroako Ezker
Batua foru parlamentarien elkarteko foru parla-
mentari Ana Figueras Castellano andreak galdera
egin du Valle del Roncal zentroari buruz (PES
389/10). Hona Familia, Gazteria, Kirol eta Gizarte
Gaietako kontseilariaren erantzuna:

Bai, Figueras andreak bere galderan adierazi
bezala, departamentu honen asmoa da laster
berritzen hastea Valle del Roncal zentroko altzari-
ak; zehazki, jangeletan eta egongeletan.

Valle del Roncal zentroa handitzeari dagokio-
nez, esan behar da handitze hori, egun, aurreratu-
ta dagoela departamentu honek eta Osasun
Departamentuak zentroa handitu eta hobetuko
duen lan handi bat egiteko beharrezkoa den lurra-
ren lagapenerako egin duten akordioaren ikuspe-
gitik.

Laster eginen da aipatu lan hori enkantean
hartzeko eskaintza.

Iruñean, 2010eko martxoaren 26an

Familia, Gazteria, Kirol eta Gizarte Gaietako
kontseilaria: María Isabel García Malo



Iruñean, 2010eko martxoaren 26an

Familia, Gazteria, Kirol eta Gizarte Gaietako
kontseilaria: María Isabel García Malo
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Baliabidea TIPOLOGIA Zentroa Toki. Kop. Kontratuaren data 

Zaintzapeko etxebizitzak Minusbalio. intelektuala Vencerol 18 2005aren aurrekoa 

Zaintzapeko etxebizitzak Minusbalio. intelektuala Mendebaldea 14 2005aren aurrekoa 

Zaintzapeko etxebizitzak Minusbalio. intelektuala Las Torchas 12 2005aren aurrekoa 

Zaintzapeko etxebizitzak Minusbalio. intelektuala Lur Gorri 11 2005aren aurrekoa 

Zaintzapeko etxebizitzak Buruko gaixotasuna Sartze 4 2005aren aurrekoa 

Zaintzapeko etxebizitzak Buruko gaixotasuna Urtsua 4 2005aren aurrekoa 

Pisu ikuskatuak Buruko gaixotasuna  4 2005. urtean 

Zaintzapeko etxebizitzak Buruko gaixotasuna Gipuzkoa  6 2007. urtean 

   73  

Galdera, jakiteko ea mendekotasuna duten pertsonei laguntzak ematen

zaizkien etxebizitza egokitzeko.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Ioseba Eceolaza Latorre jaunak galdera egin
du jakiteko ea mendekotasuna duten pertsonei
laguntzak ematen zaizkien etxebizitza egokitzeko.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 5eko
22. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko martxoaren 31n

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeko foru parla-
mentari Ioseba Eceolaza Latorre jaunak galdera
egin du jakiteko mendekotasuna duten pertsonek
laguntza espezifikorik daukaten etxebizitzak ego-

kitzeko (PES 392/10). Hona hemen Familia, Gaz-
teria, Kirol eta Gizarte Gaietako kontseilariaren
erantzuna:

Bai, aparteko laguntzak daude orain dela zen-
bait urtetatik hona eta, haien bidez, laguntza tekni-
koak banatu dira; horien artean, etxebizitzak ego-
kitzeko laguntzak daude.

Laguntzok, alde batetik, esparru orokorreko
Gizarte Zerbitzuen zorroan bildu dira Laguntza
Tekniko moduan; bestetik, ez daude bermatuta;
eta, azkenik, mendekotasunari aurrea hartzea eta
pertsonek beren etxean egokitze-baldintza hobe-
tan irauten laguntzea dituzte oinarritzat.

Iruñean, 2010eko martxoaren 26an

Familia, Gazteria, Kirol eta Gizarte Gaietako
kontseilaria María Isabel García Malo
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Galdera,  Leozko lurzati-berrantolamenduko obrak bukatutzat emateko

arrazoiei buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Maiorga Ramírez Erro jaunak galdera egin du
Leozko lurzati-berrantolamenduko obrak bukatu-
tzat emateko arrazoiei buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 23ko
28. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 7an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeko foru parla-
mentari Maiorga Ramírez Erro jaunak galdera egin
du jakiteko zergatik jo diren amaitutzat Leozko lur-
zati-eremuko lanak (PES-418). Hona hemen

Landa Garapeneko eta Ingurumeneko kontseilari-
aren erantzuna:

Lurzati-eremuak eraberritzeko proiektuak
behin bide eta isurbideak paratzeko lanak amaitu
ondoren egiten dira, lanen proiektutik bereizitako
proiektu gisa. Beraz, bi proiektu bereizi izaki
–lanena eta ingurumena lehengoratzekoa–, bereiz
gauzatzen dira eta udalei entregatzen.

Bigarren galderari dagokionez, errepideko
zuloguneak konpontze aldera beroan landutako
aglomeratua paratzeko oroharreko kontusaila ez
da gauzatu Obra Zuzendaritzaren erabaki tekniko
bat dela medio. Hain zuzen ere, material pikordu-
na obraren sarreran metatzean eta trafiko astuna
Lurzati Eremuaren barruko bideetara eraman
delarik, neurri handi batean trafiko hori errepidee-
tatik joatea saihestu da. Kalterik bada horiei aurre
egiteko ezarri den oroharreko kontusail bat da

Galdera, Landa Garapenari buruzko 2007tik 2013ra bitarteko Programa-

ri jarraikiz 2009an betetako gastuari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Aitor Etxarri Pellejero jaunak galdera egin du
Landa Garapenari buruzko 2007tik 2013ra bitarte-
ko Programari jarraikiz 2009an betetako gastuari
buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 23ko
28. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 7an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeko foru parla-
mentari Aitor Etxarri Pellejero jaunak galdera egin
du Nafarroan Landa Garapenerako 2007-2013
Programaren baitan 2009an gauzatutako gastuari
buruz (PES-410). Hona hemen erantzuna:

Nafarroako Foru Komunitatean Landa Garape-
nerako 2007-2013 Programaren baitan 2009an
gauzatu den guztizko gastua 38.624.275 euro izan
da; kopuru horretatik, 12.467.739 euro (%32,3)
Landa Garapenerako Europako Nekazaritza Fun-
tsak (LGENF) jarri ditu, eta 26.156.536 euro
(%67,7) Nafarroako Gobernuak. 1. ARDATZAK
27.582.379 euro jaso zituen (6.436.646 LGENFk
eta 21.145.733 Nafarroako Gobernuak), 2. ARDA-
TZAK 9.833.402 euro (5.408.355 LGENFk eta
4.425.047 Nafarroako Gobernuak), 3. ARDATZAK
838.675 euro (419338 LGENFk eta 419.338 Nafa-
rroako Gobernuak) eta 4. ARDATZAK 369.819
euro (203.400 LGENFk eta 166.419 Nafarroako
Gobernuak).

Hori jakinarazten dut, Parlamentuko Erregela-
menduaren 192. artikuluan xedatutakoa betez.

Iruñean, 2010eko martxoaren 31n

Landa Garapeneko eta Ingurumeneko kontsei-
laria: Begoña Sanzberro Iturriria



aipatu unitatea. Kalterik ez da gertatu, eta egiazta-
tu da errepideetako zoruaren egoera lanak hasi
aurrekoaren antzekoa dela. Nabarmendu behar da
Nafarroako Errepideen Plan Zuzentzailean jasota
dagoela inguru horietako errepideak hobetzeko
konpromisoa.

Bestalde, gauzatze bidean zela proiektuan egin
diren aldaketak Obra Zuzendaritzaren erabaki tek-
nikoen ondorio dira, eta obra behar bezala aurrera
eraman eta burutze aldera egin dira. Barne-kontro-
leko mekanismoen bidez ikuskatuak izan dira, eta
dokumentazio teknikoan zein obra-ziurtagirietan

jasota daude. Gastua gauzatzearen inguruko
kontu-ikuskapenen bidez egiten dira kontrol eko-
nomikoak; obra guztietan egin beharrekoak dira
ikuskapenak, eta Departamentua, Comptos Gan-
bera zein LGENF arduratzen dira horietaz.

Hori jakinarazten dut, Parlamentuko Erregela-
menduaren 192. artikuluan xedatutakoa betez.

Iruñean, 2010eko martxoaren 31n

Landa Garapeneko eta Ingurumeneko kontsei-
laria: Begoña Sanzberro Iturriria

Nafarroako Parlamentuko A.O. / VII. legegintzaldia 84. zk. / 2010eko abuztuaren 17a

11

Galdera, Nafarroako Gobernuak ibaiak zaintzeko erabiltzen duen kontu-

sailari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Aitor Etxarri Pellejero jaunak galdera egin du
Nafarroako Gobernuak ibaiak zaintzeko erabiltzen
duen kontusailari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 26ko
30. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 7an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeko foru parla-
mentari Aitor Etxarri Pellejero jaunak galdera egin

du jakiteko Gobernuak zein kontusail erabili duen
ibaien zaintzarako (PES-438). Hona hemen Landa
Garapeneko eta Ingurumeneko kontseilariaren
erantzuna:

Arrantzale-elkarteei ibaiak zain ditzaten ema-
ten zaizkien laguntzak kontusail honetatik datoz:

740002/74200/4809/456302: Kalte-ordainak,
aseguruak eta laguntzak partikularrei zein elkarte-
ei.

Hori jakinarazten dut, Parlamentuko Erregela-
menduaren 192. artikuluan xedatutakoa betez.

Iruñean, 2010eko martxoaren 31n

Landa Garapeneko eta Ingurumeneko kontsei-
laria: Begoña Sanzberro Iturriria
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José Andrés Burguete Torres jaunak galdera
egin du Familia-bitartekotzari buruzko Foru Lege
proiektua Nafarroako Parlamentura igortzeko
aurreikuspenei buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 26ko
21. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 9an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Convergencia de Demócratas de Navarra foru
parlamentarien elkarteko foru parlamentari José
Andrés Burguete Torres jaunak galdera egin du
Familia Bitartekotzako Foru Legearen proiektuari
buruz (PES 371/10). Hona hemen Familia, Gazte-
ria, Kirol eta Gizarte Gaietako kontseilariaren
erantzuna:

Familia Bitartekotzako Foru Legearen proiek-
tua aurreratua dago: aurreproiektua idatzi da eta
jendaurrean aurkeztu, eta onartutako alegazioak
ere sartu dira.

Horrez gain, derrigorrezkoak diren memoria
justifikatzailea, ekonomikoa eta antolaketakoa
burutu dira, eta baita genero-eraginaren txostena
ere, Lehendakaritza Departamentuko Legegintza
Ekintzaren Zerbitzura igorri dena, hark dagokion
txostena eman dezan.

Alde horretatik, proiektuan zenbait doikuntza
eta aldaketa tekniko-juridiko egiten ari dira, batera-
ezintasunik ez dagoela bermatzeko eta ziurtatze-
ko, halaber, horiek behar bezala egokitzen direla
Europako Parlamentuaren eta Kontseiluaren
2008/52/EE Zuzentaraura, gai zibil eta merkatari-
tzakoen inguruko bitartekotzaren zenbait alderdiri
buruzkoa, eta iragarri berri den Estatuko Bitarteko-
tza, Arbitraje eta Adiskidetze Legera.

Familia, Haurtzaro eta Kontsumoko Zuzendari-
tza Nagusia, Familia, Gazteria, Kirol eta Gizarte
Gaietarako Departamentuko Idazkaritza Nagusi
Teknikoa eta Lehendakaritza, Justizia eta Barne
Departamentuko Lehendakaritza eta Justiziako
Zuzendaritza Nagusia elkarlanean ari dira Familia
Bitartekotzako Foru Legearen aurreproiektuari
azken ukitu tekniko-juridikoak emateko. Espero
dugu bilkuraldi hau amaitu aurretik aurreproiektua
Parlamentura bidali ahal izatea.

Iruñean, 2010eko martxoaren 28an

Familia, Gazteria, Kirol eta Gizarte Gaietako
kontseilaria: María Isabel García Malo

Galdera, Familia-bitartekotzari buruzko Foru Lege proiektua Nafarroako

Parlamentura igortzeko aurreikuspenei buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA



José Andrés Burguete Torres jaunak galdera
egin du Familiei laguntzeko Foru Lege proiektua
Nafarroako Parlamentura igortzeko aurreikuspenei
buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko otsailaren 26ko
21. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 9an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Convergencia de Demócratas de Navarra foru
parlamentarien elkarteko foru parlamentari José
Andrés Burguete Torres jaunak galdera egin du
Familiei Laguntzeko Foru Legearen proiektuari

buruz (PES 372/10). Hona hemen Familia, Gazte-
ria, Kirol eta Gizarte Gaietako kontseilariaren
erantzuna:

Familiei Laguntzeko Foru Legearen aurre-
proiektu bat egiteko prozedura txosten hau izen-
petzen duen kontseilariaren 360/2009 Foru Agin-
duaren bidez, abenduaren 15ekoa, jarri zen abian.

Orain zirriborroa zehazten ari gara eta, aldi
berean, Legearen lanketan parte hartuko duten
departamentu arteko batzorde zuzentzailea eta
teknikoa eratzen ari gara; izan ere, proiektuan
Gobernuko hainbat departamentuk esku hartu
behar dute.

Gure kalkuluen arabera, 2010eko azken hiruhi-
lekoan helduko da proiektua Parlamentura.

Iruñean, 2010eko martxoaren 28an

Familia, Gazteria, Kirol eta Gizarte Gaietako
kontseilaria: María Isabel García Malo
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Galdera, Familiei laguntzeko Foru Lege proiektua Nafarroako Parlamen-

tura igortzeko aurreikuspenei buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Galdera, Infanta Elena zentroaren kudeaketari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Ana Figueras Castellano andreak galdera egin
du Infanta Elena zentroaren kudeaketari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 5eko
22. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 9an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Izquierda Unida de Navarra-Nafarroako Ezker
Batua foru parlamentarien elkarteko foru parla-
mentari Ana Figueras Castellano andreak galdera
egin du Infanta Elena Zentroa kudeatzeko kontra-
tuari buruz (PES 388/10). Hona Familia, Gazteria,
Kirol eta Gizarte Gaietako kontseilariaren erantzu-
na:

Ana Figueras Castellano andreak galdera
hauek egin ditu Infanta Elena Zentroaren kudea-
ketaren inguruan:

1.- Kontseilariaren ustez, higiene- eta garbike-
ta-produktuen nahiz arropa zuriaren kalitatea
hobetzerik ba al da eta hobetu behar al da?

Infanta Elena Zentroa kudeatzen duen entitate-
ak zerbitzuak eskaini behar ditu, titulartasun publi-
koko beste edozein zentrotan bezala, beti ere kon-
tratua erregulatzen duten baldintzak ezarritakoa
betez, eta baita Nafarroako Mendekotasun Agen-
tziak emandako jarraibideak ere, kontratazio-orga-
no gisa dagozkion ikuskapen, gainbegiratze eta
kontroleko eskumenak baliatuz.

Administrazioak, beraz, baliabideak ditu aipatu
kontroleko mekanismoen bidez bere egoitzen era-
biltzaile diren pertsonen arretaren kalitatea, arlo
guztietan, bermatzeko.



2.- Noizko konponduko da garabia ipini beha-
rraren arazoa horren premian dauden zerbitzue-
tan, baldin eta aurrekontua onartuta badago?

Luze gabe, jada planifikatuta dauden garabiak
ezartzeko behar den azpiegituraz hornituko da
Infanta Elena Zentroa.

3.- Kontseilariaren ustez, Infanta Elena Zentro-
an dagoen absentismoa zentro horretan dihardu-
ten langileen baldintzen ondorio al da?

Lehenik eta behin, adierazi nahi nuke egindako
ordezkapen-kopuruak bat etorri behar duela, gutxi-
enez, baldintza teknikoen agirian jasotako beteki-
zunekin, kontratatutako zerbitzua behar bezala
eskainiko dela bermatze aldera.

Agiriari jarraiki, entitate kudeatzaileak ordezka-
pen hauek egin behar ditu:

• OLT langileak, monitoreak eta Zerbitzu Oro-
korretako langileak (garbiketa, mantentze-lanak
eta garraioa) nahiz atezainak derrigorrez lehen
egunetik ordezkatu beharko dira, aurrez jakina
denean horiek baja edo oporraldi bat nahiz ordain-
du gabeko baimen bat dutela.

Medikuak, fisioterapeutak eta terapeutak derri-
gorrez lehen egunetik ordezkatu beharko dira,
aurrez jakina denean horiek 15 egunetik gorako
baja edo oporraldi bat nahiz ordaindu gabeko bai-
men bat dutela.

Gainerako langileak ordezkatu beharko dira
baja 30 egun naturaletik gora luzatzen denean.

4.- Departamentuari egokia iruditzen al zaio
jarraipen-batzorde bat sortzea, Infanta Elena Zen-
troko interesdun eta eraginpeko guztiek osatua,
zentro horretako baldintzak hobetzeko formula
gisa?

Otsailaren 2ko 26/2010 Foru Aginduaren bidez,
Infanta Elena Zentroan ezintasun fisiko larria duten
pertsonak artatzeko zerbitzuen kontratu publikoa-
ren jarraipen-batzordea eratu zen. Otsailaren 26an
gutun bat bidali genuen, batzordea osatzen duten
pertsona guztiak eraketa-bilerara deituz, martxoa-
ren 11n, 13:00etan, Infanta Elena Zentroan.

Jarraipen-batzordea eta haren osaera –Nafa-
rroako Mendekotasun Agentzia, enpresa kudea-
tzailea, enpresa-batzordea eta zentroaren erabil-
tzaileak ordezkatzen dituzten pertsonak daude
bertan– barne harturik daude kontratua erregula-
tzen duen baldintzen agirian, eta beraz batzordea-
ren existentzia ezinbestekoa da.

Edonola ere, batzordea agirian jaso zen, hain
zuzen, gure iritziz tresna egokia delako kontratua-
ren kontrola eta arretaren kalitatea hobetzeko.

Iruñean, 2010eko martxoaren 26an

Familia, Gazteria, Kirol eta Gizarte Gaietako
kontseilaria: María Isabel García Malo
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Galdera, Done Jakueren urtearen ospakizunei buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Paula Kasares Corrales andreak galdera egin
du Done Jakueren urtearen ospakizunei buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 12ko
24. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 9an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeko foru parla-
mentari Paula Kasares Corrales andreak informa-
zioa eskatu du Donejakue Urteari lotutako zenbait

gairen inguruan (PES 402). Hona hemen Vianako
Printzea Erakundea–Kultura eta Turismo Departa-
mentuko kontseilariaren erantzuna:

– Zein jarduera, lan eta abar eramanen ditu
aurrera Nafarroako Gobernuak?

Joan den abenduan Nafarroako Parlamentura
bidalitako agirian jasotakoak; prestatu diren jardu-
erak ageri dira agiri horretan.

- Zein Departamentu arduratuko da jarduera
horiek zuzentzeaz?

Santiago biderako depar tamentu ar teko
batzorde bat dago, eta haren koordinazioa Kultura
eta Turismo Departamentuak darama.

- Zein da jarduerak egiteko epea?



2010. urte osoa.

– Zein da jarduera bakoitzerako aurrekontua?

Jarduera bakoitzaren aurrekontua Parlamentu-

ra bidali zen agirian –jada aipatua– jasota dago.

– Guztira, zein da Gobernuak Donejakue Urtea
dela-eta programatu dituen jardueren kostua?

Kopurua ere aipatu agirian dago.

Iruñean, 2010eko apirilaren 8an

Kontseilaria: Juan Ramón Corpas Mauleón
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Galdera, “Kultur etxeak eraiki eta hornitzea” aurrekontu kontusailari

buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Maiorga Ramírez Erro jaunak galdera egin du
“Kultur etxeak eraiki eta hornitzea” aurrekontu kon-
tusailari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 12ko
24. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 9an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeko foru parla-
mentari Maiorga Ramírez Erro jaunak informazioa
eskatu du aurten 5.206.000 euroz hornitua dago-
en “Kultur etxeak eraiki eta ekipatzea” kontusailari
buruz (PES 403). Hona hemen Vianako Printzea
Erakundea–Kultura eta Turismo Departamentuko
kontseilariaren erantzuna:

Deialdia noiz iragartzeko asmoa du Nafarroako
Gobernuak?

Aurten ez da deialdirik izanen.

Zein irizpidetan oinarrituko da banaketa egiteko?

a) Publizitatea, gardentasuna, lehia, objektibo-
tasuna, berdintasuna, bereizkeriarik eza eta kon-
trola.

b) Eraginkortasuna dirulaguntza ematen duen
administrazioak ezarritako helburuak betetzeko
orduan.

c) Efizientzia baliabide publikoak esleitu eta
erabiltzeko orduan.

Bai 2008an bai iaz urte anitzeko zuzeneko
dirulaguntzak eman ziren obren bideragarritasuna

eta kultur etxeak martxan jartzea bermatzeko.
Jada erabilitako baliabide publikoak esleitzean
eraginkortasunaren eta efizientziaren printzipioak
aplikatuz eman ziren iazko dirulaguntzak, eta udal
hauek izan ziren onuradunak:

Bera, Orkoien eta Atarrabia, obrak amaitzeko.

Ribaforada, ekipamendurako.

Fontellas, Tafalla eta Corella, proiektua amaitu
ondoren inbertsioa abian jartzeko.

Cascante, obrak eta ekipamendua amaitzeko.

Zuzenean emandako dirulaguntza horiei esker,
2008 eta 2009ko ekitaldirako Aurrekontu Oroko-
rrak izapidetzean Nafarroako Parlamentuak onar-
tutako zuzenketak bete ahal izanen dira, modu
horretara Nafarroako Gobernuaren eta PSN-PSO-
Eren arteko aurrekontu-ituna betez.

Zein kultur etxek jasoko dituzte dirulaguntzak,
eta zenbatekoak izanen dira dirulaguntza horiek?

2008 eta joan den urtera bitarte, laguntza
hauek eman ziren 2010eko ekitaldi ekonomikorako:

Corellako Udala: 1.956.940,64 €

Berako Udala: 63.939,49 €

Atarrabiako Udala: 600.000 €

Ribaforadako Udala: 280.000 €

Tafallako Udala: 1.700.000 €

Cascanteko Udala: 604.522,87 €

Hori jakinarazten dut, Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren 192. artikuluan xedatuta-
koa betez.

Iruñean, 2010eko apirilaren 8an

Kontseilaria: Juan Ramón Corpas Mauleón
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Galdera, jakiteko ea Vianako Printzea Erakundea-Kultura eta Turismo

Departamentuak asmorik duen Atarrabiako kultur etxe berriaren eki-

pamendua finantzatzeko.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Maiorga Ramírez Erro jaunak galdera egin du
jakiteko ea Vianako Printzea Erakundea-Kultura
eta Turismo Departamentuak asmorik duen Ata-
rrabiako kultur etxe berriaren ekipamendua finan-
tzatzeko.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 12ko
24. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 9an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeko foru parla-
mentari Maiorga Ramírez Erro jaunak informazioa
eskatu du aurten 5.206.000 euroz hornitua dago-
en “Kultur etxeak eraiki eta ekipatzea” kontusailari
buruz (PES 404). Hona hemen Vianako Printzea

Erakundea–Kultura eta Turismo Departamentuko
kontseilariaren erantzuna:

• Kultura Departamentuak pentsatua al du Ata-
rrabiako kultur etxe berriaren ekipamendua finan-
tzatzea, jakinik obra uztailaren 6a baino lehen
amaituko dela?

Atarrabiako kultur etxearen ekipamendua
finantzatzeko, ezinbestekoa da haren kostua eza-
gutzea, hau da, aipatu ekipamenduaren memoria
baloratua ezagutzea, eta Udalak ez du memoria
hori aurkeztu.

Bestalde, “Kultur etxeak eraiki eta ekipatzea”
kontusaila erabat hartua dago ekitaldi honetan.

Hori jakinarazten dut, Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren 192. artikuluan xedatuta-
koa betez.

Iruñean, 2010eko apirilaren 8an

Kontseilaria: Juan Ramón Corpas Mauleón
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Galdera, San Miguel Klinikan egun dagoen Geriatria Zerbitzuko Akutuen

Unitateari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Asun Fernández de Garaialde andreak galdera
egin du San Miguel Klinikan egun dagoen Geria-
tria Zerbitzuko Akutuen Unitateari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 12ko
24. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 13an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeko foru parla-
mentari Asun Fernández de Garaialde andreak
galdera egin du gaur egun San Miguel Klinikan
dagoen Geriatria Zerbitzuko Akutuen Unitateari

buruz (PES-405/10). Hona hemen Osasun kon-
tseilariaren erantzuna:

Gaur egun Geriatriako Akutuen Unitate bat
dago, 12 ohe dituena, Nafarroako Ospitalean. Uni-
tate horren osagarri, San Miguel Klinikan ohe
gehiago jarri ziren. Konponbide hori hartu da
Nafarroako Ospitalean obra ugari egiten ari direla-
ko.

Obrak amaitzen direnean, baloratuko da bai
dagoen ohe-premia bai horien kokapena, batik bat
pentsatuz gaur egungoaz oso bestelako egoera
batean egonen garela; izan ere, Iruñeko bi ospita-
leak bat eginda egonen dira ordurako.

Hori jakinarazten dut, Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduan xedatutakoa betez.

Iruñean, 2010eko apirilaren 7an 

Osasun kontseilaria: María Kutz Peironcely

Galdera, euskarazko udalekuei buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

María Luisa Mangado Cortes andreak galdera
egin du euskarazko udalekuei buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 5eko
22. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 13an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeko foru parla-
mentari María Luisa Mangado Cortes andreak gal-
dera egin du (PES-386). Hona hemen Hezkuntza
kontseilariaren erantzuna:

2010ean, 65.000 euro jarriko dira “Euskararen
erabilerarako eskolaz kanpoko jarduera hezigarri-
ak, ikastetxeei zuzenduak” programan; kopuru hori

2010eko urtarrila eta ekaina bitarte egonaldiak
egiteko eman da.

2009ko irailetik 2010eko ekainera, jarduera hori
Urtxintxa enpresari esleitutako zerbitzua emateko
kontratuaren bidez egiten da, “Euskararen erabile-
rarako programak” kontusailaren kargura.

Egonaldiak 5 egunekoak dira, astelehenetik
ostiralera, eremu euskalduneko herri batean,
zehazki Arantzan, A eta D ereduetako ikasleak
euskara normaltasunez mintzatzen den giro natu-
ral batean bizi ahal izan daitezen. Helburua hiz-
kuntza-trebetasunak eta -gaitasunak garatzea da,
batez ere ahozkoaren ulermena, bat-bateko erabi-
lera informala eta hiztunekiko hartu-eman natura-
la.

A ereduko ikasleekin bete nahi diren helburu-
ak: hitz eta esamolde berriak ikasi eta ondoren
erabiltzea. Ikasleek hitz eta esamolde ugari ikas-
ten dituzte jarduera berezietan, eta, ondoren,
batzuetan erabili egiten dituzte begiraleekin edo



barnetegiko langileekin mintzatzean; esaldi sinple-
ak erabiltzen dituzte.

D ereduko ikasleekin bete nahi diren helburu-
ak: euskara komunikazio-egoera naturaletan era-
biltzea eta dakiten euskaran bizitzea hizkuntza
normaltasunez mintzatzen den testuinguru batean.

Programak 26 txanda eta 746 ikasle har ditza-
ke; 14 talde D eredukoak dira, eta beste 20 A ere-

dukoak. Talde txikiek beste ikastetxe batzuetako
taldeekin partekatuko dute egonaldia; taldeok
maila eta hizkuntza-eredu berekoak izanen dira.

Hori jakinarazten dut, Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamendua betez.

Iruñean, 2010eko martxoan

Hezkuntza kontseilaria: Alberto Catalán Higue-
ras
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Galdera, Tuterako Reina Sofía Ospitaleko dermatologiako espezialisten

kopuruari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Ana Figueras Castellano andreak galdera egin
du Tuterako Reina Sofía Ospitaleko dermatologia-
ko espezialisten kopuruari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 23ko
28. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 14an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Izquierda Unida de Navarra-Nafarroako Ezker
Batua parlamentu-taldeko Ana Figueras Castella-
no andreak galdera egin du Tuterako Reina Sofía
Ospitalean dagoen dermatologiako espezialisten
kopuruari buruz (PES-412/08). Hona hemen Osa-
sun kontseilariaren erantzuna:

• Espezialista-kopurua:

2007: 2 dermatologo

2008: 2, 08-03-03 arte; orduan beste mediku
bat kontratatu zen

2009: 3, iraila arte; orduan mediku batek erreti-
roa hartu zuen

2020: 2 dermatologo

• Ordutegia:

Goizean: 07:40tik 15:00etara

• Itxarote-zerrendarik badago?

Bai, itxarote-zerrenda badago Tuterako Reina
Sofía Ospitaleko Dermatologia espezialitatean.

• Erretiroagatik hutsik geratu den postua bete-
tzeko asmorik badago?

Bai, erretiroagatik hutsik geratu den postua
bete beharra dago. Dermatologo batek erretiroa
hartzeko asmoa zuela jakin zenetik, beste espezi-
alista bat kontratatzen ahalegindu gara.

Itxarote-zerrendan dauden pertsonak

2009ko abenduaren 31n, Tuterako Reina Sofía
Ospitaleko Dermatologia espezialitatean, itxarote-
zerrenda 67 egunekoa da.

Itxarote-zerrendaren arazoa konpontzeko
asmoa dugu: alde batetik, dermatologiako espezi-
alista bat kontratatuko dugu, eta bien bitartean jar-
duera ituntzeko aukera aztertzen ari gara.

Hori jakinarazten dut, Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduan xedatutakoa betez.

Iruñean, 2010eko apirilaren 12an 

Osasun kontseilaria: María Kutz Peironcely
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Galdera, azken bost urteotan parke eolikoetan hildako hegaztien kopurua-

ri buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Ion Erro Armendariz jaunak jaunak galdera
egin du azken bost urteotan parke eolikoetan hil-
dako hegaztien kopuruari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 23ko
28. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 14an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Izquierda Unida de Navarra-Nafarroako Ezker
Batua foru parlamentarien elkarteko foru parla-

mentari Ion Erro Armendariz jaunak galdera egin
du jakiteko azken urteotan zenbat hegazti hil diren
parke eolikoetan (PES-413). Hona hemen Landa
Garapeneko eta Ingurumeneko kontseilariaren
erantzuna:

Hegaztiei buruzko datuak (hildako hegaztiak;
galzorian dauden hegaztiak) hauek dira: 2005.
urtea (363; 1), 2006. urtea (577; 3), 2007. urtea
(429; 1), 2008. urtea (506; 0) eta 2009. urtea (474;
4). Galzorian dauden ale guztiak Naumann bela-
tzak dira.

Hori jakinarazten dut, Parlamentuko Erregela-
menduaren 192. artikuluan xedatutakoa betez.

Iruñean, 2010eko apirilaren 9an

Landa Garapeneko eta Ingurumeneko kontsei-
laria: Begoña Sanzberro Iturriria

Galdera, sarrio-populazioa jaitsarazi duen keratokonjuntibitis-agerraldia

dela-eta hartutako neurriei buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Aitor Etxarri Pellejero jaunak galdera egin du
sarrio-populazioa jaitsarazi duen keratokonjuntibi-
tis-agerraldia dela-eta hartutako neurriei buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 23ko
28. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 14an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeko foru parla-
mentari Aitor Etxarri Pellejero jaunak galdera egin
du jakiteko zein neurri hartu diren sarrioen popula-
zioa gutxitu duen keratokonjuntibitis-agerraldiaren
aurrean (PES-414). Hona hemen Landa Garape-
neko eta Ingurumeneko kontseilariaren erantzuna:

1.- Sarrioa

Keratokonjuntibitis-agerraldiaren aurrean,
hauek dira Nafarroako Gobernuak hartu dituen
neurriak eta datuak zenbakitan:

Pirinioetako sarrioak hazkunde demografiko
handia izan du azken 150 urteotan, ehizaren pre-
sioak behera egitean eta ehiza-erreserbak sortze-
an. 1992an, Nafarroako errolda hau zen gutxi
gorabehera: 90 ale Larra-Belaguan eta inguruma-
rietan, eta 10-20 ale Ezkaurreko mendigunean.
Ordutik hona, kopuruak igo egin dira bi populazio-
etan, gorabeherak egon daitezkeen arren.

Edonola ere, urtez urte sarrioak Nafarroan
duen presentziari egin zaion jarraipen etengabeak
erakusten du espezieak joera positiboa izan
duela. Aldi berean, banaketa-eremua zabaldu egin
da, 2002an mendebaldera Kartxela-Otsogorriga-
ñeko mendiguneraino, eta Orhiko mendigunerai-
no, non ale batzuk detektatu baitziren 2009an.

2005era arte lortutako datuak hauek dira:



Data horietatik aurrera erasan zuen keratokon-
juntibitisari dagokionez, adierazi behar da 80ko
hamarkadatik eragin duela gaixotasun horrek Piri-
nioetako sarrioen populazioan, aldian-aldian ager-
tuz. Lehen faseetan eragin handia izan ohi du,
baina ondoren arindu egiten da. Horrenbestez,
Pirinioetan 10 urte inguru behar izaten da popula-
zioa lehengora itzultzeko.

Nafarroan, 2002an aurkitu zen lehenengoz
keratokonjuntibitisaz gaixotutako ar bat. Gerora,
gaixotutako ale solte batzuen berri jakin da. Kera-
tokonjuntibitis infekziosoaren (KKI) oraingo age-
rraldia, sarrioen populazioari 2006 eta 2008 bitarte
erasan diona, Aragoin hasi zen, Monte Perdido
mendigunean, eta Peña Forcakora heldu zen
2008ko udaberrian; azken mendigune horretan
sartzen da Larrako nafar azpipopulazioa, eta gai-
xotasunak aktibo jarraitu zuen udan zehar.

Hala ere, Aragoirekin batera egiten ari garen
kontaketen arabera, zonalde horretan populazioa-
ren galera espero baino txikiagoa izan da: Kartxela
inguruan ez zen ohiko eme-taldea ikusi, baina ohi-
koa baino ar gehiago ikusi ziren. Ezkaurren,
2008an baino sarrio batzuk gutxiago ikusi dira,
nahiz eta itxura batean mendigune horrek ez duen
KKI gaixotasuna jasan. Ordea, Larra-Peña Forcan,
non agerraldia 2008an gertatu baitzen, populazio-
aren gutxitze bortitza (%43koa) nabaritu da, eta
errolda egitean zenbait hilotz aurkitu ziren.

Dena den, Nafarroa-Aragoiko populazioan, oro
har, gaixotasunaren eragina apalagoa izan da:
2008ko udan, gutxienez 10.661 ale zeudela kalku-
latu zen, eta 2009ko udan, gaixotasunak erasan
ondoren, gutxienez 9.379 ale. Beraz, bi urte horie-

tako (2008 eta 2009) kontaketak alderatuz, sasoi
berean populazioa %9 gutxitu zen.

2009an zehar ez da KKIren agerraldirik gerta-
tu, eta aurkitutako hilotz-kopurua ohiko mailara jai-
tsi da; horrenbestez, uste dugu gaixotasunaren
eragina ahulagoa dela eta, espero bezala, agerral-
diaren ondotik populazioa suspertzen ari dela.

Orain arte ikusitakoak ez du kezka larririk sor-
tzen espeziearen goranzko dinamikari begira, tan-
kera horretako izurriak gertatu egiten baitira natu-
ra-ingurunean. Hala eta guztiz ere, Aragoiko
teknikariekin jarraipen koordinatua egiten ari gara,
populazioari erasan liezaioketen gaixotasunaren
balizko agerraldi berriak detektatze aldera.

2.- Orkatza

60ko hamarkadaren hasieran, orkatza galtzeko
bidean zegoen Nafarroan. Garai hartatik hona,
basoberritze-prozesuarekin batera, espeziea ugal-
duz joan da, eta haren banaketa-eremua ere
zabaldu egin da. Gaur egun, orkatza Nafarroako
ehiza-barrutien %79an dago. Esan liteke Nafarroa
osoan hedaturik dagoela, Ebro bailararen inguruko
udalerrietan izan ezik.

Orkatzen populazioaren hazkundea kontrolatze
aldera, basurde eta orkatzen ehizaldietako infor-
mazioa baliatzen da. Informazio horri esker, den-
tsitatearen inguruko datuak lortzen dira, ikusitako
animaliak eta ehizaldian miatutako azalera erlazio-
natuz. Horren gainean eskura dugun informazioa
honakoa da:
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Tabla 1. Sarrioen ale-kopuruaren kalkulua, espezie horrek presentzia duen 
Nafarroako mendiguneetan. 

Mendigunea 1992 2002 2003 2004 2005 

Larra-Lapakiza-Txamantxoia 90 285 325 228 320 

Ezkaurre 10-20 53 105 104 122 

Kartxela-Otsogorrigaña - 7 5-8 8 7 

 



Espezie horren ehiza barruti bakoitzaren Anto-
laketa Zinegetikoko Planean arautzen da, barruti-
an kalkulatu den populazioaren arabera. Orkatzen
harrapaketak zigiluen bidez kontrolaturik daude.
Horri esker, Landa Garapeneko eta Ingurumeneko
Departamentutik ehizaren presioa kontrolatu ahal
izan da, arrazoizko ustiapena bermatzeko eta
espeziearen indarberritzea sustatzeko helburuaz.

Laburbilduz, esan daiteke orkatza espezie uga-
ria dela, etengabe hazten ari dela eta potentzialta-
sun zinegetiko handia duela.

3.- Basurdea

Basurdea erkidego osoan dagoen espezie bat
da. Espezie horri on egin dio, halaber, azken
hamarkadetan egin den basoberritzeak. Produkti-
bitate handiko espeziea da. Horregatik, dentsitate
handia izan dezake, eta nekazaritza-laboreetan
kalte handiak egin ditzake.

Basurdearen ugaritasuna ehizaldietako datue-
tan eta ehiza-tauletako datuetan oinarrituta kalku-
latu da. 1999-00 kanpainatik hona ehizaldietatik
lortu diren dentsitate-datuak hauek dira:
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Denboraldia 
Informazioa eman duten 

ehizaldiak 
Ehizaldietan ikusitako 

orkatz-kopurua Dentsitatea: Orkatzak/Ha 

99-00 2893 3780 0,0104 
00-01 3642 4090 0,0092 
01-02 4472 5776 0,0099 
02-03 4260 5778 0,0099 
03-04 3712 5339 0,0110 
04-05 3821 6307 0,0137 
05-06 3830 6950 0,0149 
06-07 2969 5935 0,0166 
07-08 4995 9136 0,0144 
08-09 4544 8931 0,0154 

 

Taulatik ondoriozta daitekeenez, orkatzaren

dentsitatea etengabe igo da.

2009-10 kanpainan, orkatzaren ehiza 115

barrutitan zegoen baimendua. Ondorengo taulan,

harrapaketen bilakaera jaso da:

Denboraldia 
Harrapaketa-

kupoa 

99-00 456 
00-01 570 
01-02 714 
02-03 1103 
03-04 1037 
04-05 1020 
05-06 1102 
06-07 1149 
07-08 1188 
08-09 1316 
09-10 1398 



1990etik hona, basurde-harrapaketei buruzko

datuak hauek dira:

Nafarroako Parlamentuko A.O. / VII. legegintzaldia 84. zk. / 2010eko abuztuaren 17a

22

Denboraldia 

Informazioa eman 
duten ehizaldiak 

Ehizaldietan 
ikusitako basurde-

kopurua 
Dentsitatea: 

Basurdeak/Ha 

99-00 2893 7756 0,0213 
00-01 3642 10796 0,0243 
01-02 4472 13074 0,0223 
02-03 4260 13134 0,0226 
03-04 3712 11390 0,0234 
04-05 3821 11314 0,0246 
05-06 3830 13347 0,0287 
06-07 2969 9855 0,0275 
07-08 4995 14416 0,0228 
08-09 4544 14122 0,0244 
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Nafarroan, basurdearen ugaritasuna eta harra-
paketak etengabe hazi dira 1990etik. Kontuan har-
tuz aldi horretan ehizaren presioa ez dela nabar-
men aldatu, ondoriozta daiteke dentsitatea hein
berean hazi dela.

Basurdea espezie ugaria da, hazkunde-ahal-
men handikoa; horregatik, une honetan ez dago
kudeaketa-neurri berezirik hartu beharrik. Basur-
dearen ehiza arautzen da, funtsean, debekualdiei
buruzko xedapen orokorrean, non aldi eta egun

baliodunak arautzen baitira, eta bita antolaketa
zinegetikoko planean ere; azken horretan, basur-
dea ehizatzeko eremuak, koadrila-kopurua, parte-
hartzaile kopurua eta ehiza-modalitateak zehazten
dira.

Eskura dugun informazioak agerian uzten du
basurdea espezie ugaria dela, ehiza-jarduera opa-
roa ahalbidetzen duena haren iraunkortasuna,
oraingoz behintzat, arriskuan jarri gabe.



4.- Erbia

Jakina denez, Nafarroan bi erbi-espezie daude:
erbi europarra eta erbi mediterraneoa. Espezie bat
iparreko erdian eta bestea hegoko erdian bizi badi-
ra ere nagusiki, beharrizan ekologikoak eta kudea-
ketakoak ez dira askorik aldatzen, eta beraz
kudeaketa batera egiten da.

Erbiaren ugaritasunaren kontrola barruti bakoi-
tzean egiten dute haren kudeaketaren titularrek,
antolaketa zinegetikoko planeko jarduera gisa.
Landa Garapeneko eta Ingurumeneko Departa-
mentuak ere jarraipen-programa bat du Nafarroa-
ren barruan espezie horien egoera orokorra ebalu-
atzeko. Kontrol horietan lortutako datuak hauek
dira:
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2009-10 kanpainan, erbiaren ehiza 80 barruti-
tan zegoen baimendua. Lurraldearen gainerakoan,
ehiza hori debekaturik egon zen.

Azken denboraldi honetan, Departamentuak
barruti guztietarako proposatu zuen ehiza-egunen
batez bestekoa 6,26 izan zen.

Antolaketa zinegetikoko planek gutxieneko
ugaritasun-indize bat xedatzen dute, eta horren
azpitik ehizarik ezin da egin. Era berean, ugarita-
sunaren arabera, barruti bakoitzean baimenduko

diren ehiza-egunak ezartzen dira. Debekualdiei
buruzko Xedapen Orokorrak ezartzen du eguneko
gehienez hiru ehizaki harrapa daitezkeela, eperra
eta erbia batuta. Azken hori landan berean kontro-
latzen da, zigiluen bidez.

Hori jakinarazten dut, Parlamentuko Erregela-
menduaren 192. artikuluan xedatutakoa betez.

Iruñean, 2010eko apirilaren 9an

Landa Garapeneko eta Ingurumeneko kontsei-
laria: Begoña Sanzberro Iturriria
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Galdera, arreta-defizitaren eta hiperaktibitatearen nahastea diagnostikatu

zaien ikasleen hezkuntza-laguntzari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Ana Figueras Castellano andreak galdera egin
du arreta-defizitaren eta hiperaktibitatearen nahas-
tea diagnostikatu zaien ikasleen hezkuntza-lagunt-
zari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 12ko
24. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 16an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Izquierda Unida de Navarra-Nafarroako Ezker
Batua parlamentu-taldeko Ana Figueras Castella-
no andreak galdera egin du Arreta Falta, Inpultsi-
botasun edo Hiperaktibitate Nahasmendua (gazte-
laniazko siglez, TDIH) duten ikasleen arretari
buruz (PES-400). Hona hemen Hezkuntza kon-
tseilariaren erantzuna:

Ekainaren 13ko 93/2008 Foru Aginduak, Nafa-
rroako Foru Komunitateko Haur eta Lehen Hez-
kuntzako eta Bigarren Hezkuntzako ikastetxeetan
aniztasunari nola erantzun arautzen duena, ohiko
zein ezohiko neurriak ezartzen ditu minusbaliota-
suna edo berariazko ikaskuntza-nahasmenduak
izateagatik berariazko hezkuntza-laguntza behar
duten ikasleei arreta emate aldera.

Beraz, proposatutako neurriak ikaskuntza-ara-
zoak dituzten ikasle guztiei zuzenduta daude, eta

tartean arreta-falta dutenei, hiperaktibitatez edo
gabe (gaztelaniaz, TDA-H).

Ohiko neurriak dira curriculumaren derrigorrez-
ko osagaiak aldatzen ez diren haiek.

Beraz, ohiko neurriak dira:

a) Tutoretza, ikasleen jarraipen sistematikoa
egitea bermatzen duena; alor guztietan –eskola-
koa, pertsonala eta soziala– zailtasunak prebenitu
eta detektatu nahi dira, ikasleen beharrizan per-
tsonalei erantzuteko.

b) Aukerakotasuna, curriculuma ikasleen gaita-
sun, interes eta motibazioetara egokitzea ahalbi-
detzen duena.

c) Dagokion mailan edo zikloan ikasturte bat
gehiagoz egotea, hezkuntza-etapa bakoitzerako
ezarritakoaren arabera.

d) Hezkuntzako laguntza- edo indartze-progra-
mak, gelen multzokatzea eta banaketa aldatuz,
talde malguak osatuz eta arlo eta ikasgai jakin
batzuk indartuz, zabalduz eta horietan sakonduz.

e) Ohiko curriculuma garatzeko programak,
etaparen helburuak lortzeko oinarrizko baldintzak
ezartzen dituztenak, metodologia espezifikoen
bidez edo edukiak beste era batera antolatuz.

Ezohiko neurriak dira curriculumera sartzeko
elementuak edo curriculumean derrigorrezkoak
diren elementuak aldatzen dituzten egokitzape-
nak, hezkuntza-premiak dituzten ikasleei zuzendu-
ak. Beharrizan horien jatorria askotarikoa izan dai-
teke: minusbaliotasuna edo jokabidezko
nahasmendu larriak, berariazko ikaskuntza-zailta-



sunak, gaitasun intelektual handia, hezkuntza-sis-
teman berandu sartu izana edo zorigaiztoko bal-
dintza pertsonal eta sozialak.

Curriculum-egokitzapenak aukera emanen
digu hura ikasle zein talde bati egokitu eta doitze-
ko, curriculumaren zenbait alderdi lehenetsiz,
ordezkatuz, aldatuz edo ezabatuz, oinarrizko gai-
tasunak hobeto garatze aldera.

Ezohiko neurriak dira:

a) Curriculumera sartzeko egokitzapena, ohiko
curriculuma edo curriculum berezi bat garatzen
lagunduko duten baliabide material zein komunika-
ziozkoak eskaintze aldera.

b) Ziklo bateko edo bi ikasturteko atzerapena
baino handiagoa duten ikasleentzat proposatutako
curriculumaren egokitzapen esanguratsua, arlo
edo ikasgai gehienei eragiten diena.

c) Ikasturte edo etapen iraupena malgutzea.

IRAKASLE ETA FAMILIEN PRESTAKUNTZA

Azken ikasturteotan, buru-osasuneko elkartee-
kin lanean aritu gara, hezkuntza-komunitatearen
prestakuntza eta aholkularitza sustatzeko.

Nafarroako Hezkuntza Bereziko Baliabide Zen-
troko (gaztelaniaz, CREENA) jokabidea lantzeko
taldeak eskainitako prestakuntza:

• ILZ mintegia, Iruñea 01-02: txostengileak,
Lehen Hezkuntzako Gaixotasun Psikikoen modu-
lua eta Isabel Orjales.

• Hitzaldiak:

��Iturrama IP (familiei, 01-02) 

��Mendabia IP (irakasleei, 03-04) 

��Mendillorri IP (irakasleei, 05-06)

��Ermitaberri IP (irakasleei, 04-05)

��Lekarotz BHI (irakasleei, 07-08)

��Biurdana BHI (irakasleei)

��Iturrama BHI (irakasleei)

��Valle del Ebro BHI (08-09)

• Informazio-saioak ILZetan, irakasleentzat:

��Iruñeko ILZ; LH (05-06)

��Iruñeko ILZ; BH (05-06)

��Lizarrako ILZ, LH (05-06)

��Lizarrako ILZ; BH (05-06)

��Tafallako ILZ; LH (05-06)

��Tafallako ILZ; BH (05-06)

��Lekarozko ILZ; LH eta BH (05-06)

��Iruñeko ILZ (06-07)

��Lizarrako ILZ; LH eta BH (07-08)

��Lizarrako ILZ; LH eta BH (08-09)

• Informazio-saioa (Eskola Orientabideko Uni-
tate Teknikoak –UTOE– antolatua, 06-07, orienta-
tzaileentzat)

• Ikastaroa Lesakan (hiru saio, 01-02)

• Ikastaroa Iruñeko maristen ikastetxean (07)

• “Hezkuntzako esku-hartzea jokabide proble-
matikoa duten HHko eta LHko ikasleekin” ikasta-
roa. Iruñeko ILZ, (08-09).

• “TDAH. Detekzioaren garrantzia eta ikasgelan
esku hartzeko estrategiak” ikastaroa. Tuterako ILZ
(2009ko apirila).

• TDA-H ikastaroa (ADHIk antolatua, 06-07).

• TDA-H jardunaldia (ADHIk antolatua, 07-08).

• Deribazio-protokoloa aurkezteko saioak Liza-
rrako, Tafallako, Tuterako eta Iruñeko ILZetan.

Tuterako zonaldean eskainitako prestakuntza-
jarduerak 

• 2004: ANDAR elkarteak antolatutako bi pres-
takuntza-jarduera, profesional zein gurasoentzat.
Horietako bat La Anunciata ikastetxean egin zen,
eta bestea Rúa gizarte-etxean.

• 2004: Ikastaroa Tuterako ILZtan, irakasleen-
tzat.

• 2005: Tuterako ILZk eta CREENAk batera
antolatutako prestakuntza-jarduera, zonaldeko ira-
kasleentzat.

• 2005: Sentsibilizazio Jardunaldia, Javier Roy-
oren eta Nafarroako Unibertsitate Klinikako Haur
eta Gazteen Unitateko Psikiatria Taldearen partai-
detzaz, guraso zein irakasleentzat. Edukia: TDA-H
zer da, eta inplikazioak.

• 2006: ANDAR elkarteak antolatutako jardunal-
dia, Javier Royoren eta Nafarroako Unibertsitate
Klinikako taldearen partaidetzaz, eskola eta famili-
arako jarraibide eta estrategia praktikoei buruzkoa,
TDA-H duten haur eta nerabeei begira.

• 2006: ANDAR elkartea keta Tuterako CREE-
NAk antolatutako hitzaldia: “Hezkuntzako praktika
egokiak TDA-H duten ikasleekin”. Parte-hartzaileak:
Cascanteko Curriculum Egokituko Unitatea,
ANDAR elkarteko profesionalak, Cascanteko
HLHIPeko Lehen Hezkuntzako irakasle bat, eta
Merche Ezcurra, Tuterako CREENAkoa.
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• 2007: ANDAR elkarteak antolatutako 3 lan-
saio zonaldeko irakasle eta orientatzaileekin,
esperientziak eta praktika egokiak trukatzeko.

• Tailer praktikoa, gurasoei zuzendua: “TDA-H
hobeto ulertzea, harekin hobeto moldatzeko”, Valla-
dolideko ANTHEO zentroko zuzendari Jesús Ber-
nal Hernández familiako orientatzaile eta terapeu-
taren parte-hartzeaz.

Kontuan izan behar da Hezkuntza Departa-
mentuak urtero onartzen duen Irakasleen Presta-
kuntza Planaren baitan sartzen direla irakaslek

beren interesgune eta prestakuntza-premien ara-
bera eskatzen dituzten ikastaro eta irakasgaiak.
Beraz, proposatutakoen moduko jarduerak egiten
jarraitzea berraztertu behar da, adierazi ditugun
irizpideen arabera.

Hori jakinarazten dut, Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamendua betez.

Iruñean, 2010eko apirilean

Hezkuntza kontseilaria: Alberto Catalán Higue-
ras
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Galdera, genetikoki eraldatutako artoaren laborantzari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Maiorga Ramírez Erro jaunak galdera egin du
genetikoki eraldatutako artoaren laborantzari
buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 23ko
28. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 16an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeko foru parla-
mentari Maiorga Ramírez Erro jaunak galdera egin
du genetikoki eraldatutako artoaren laborantzari
buruz (PES-411). Hona hemen Landa Garapene-
ko eta Ingurumeneko kontseilariaren erantzuna:

1. atalari dagokionez. %0,05 (3,31 hektarea,
6.235 hektareatik).

1.1. atalari dagokionez. Nafarroako Gobernuak
ez du barietaterik baimentzen, eginkizun hori
Ingurumeneko eta Landa eta Itsas Inguruneko
Ministerioaren mendeko Landare Barietateen
Espainiako Bulegoaren eskumenekoa baita.
Beraz, hari dagokio barietateak baimentzea, hori-
ek Merkataritza Barietateen Erregistro Ofizialean
jasoz.

2. atalari dagokionez. 2009ko kanpainan, kal-
kuluen arabera GEO artoaren 32 merkataritza-
barietate inguru landatu dira Nafarroako Foru
Komunitatean.

3. atalari dagokionez. Nafarroako Gobernuak
ezin du Foru Batzordeak baimendutako barietateei
buruzko azterlanik egin; izan ere, batzorde horrek
ez ditu barietateak baimentzen eta azterlanak
etxeek berek egiten dituzte, horiek baitira probeta-
tik emaitzak lortzeko interesa dutenak, merkatari-
tza-barietate berriak ateratze aldera.

Nekazaritza Institutu Tekniko eta Kudeatzaileak
(ITGA) arto-barietateekin produktibitate-probak
egin ditu eta egiten ditu, bai barietate arruntekin
bai genetikoki eraldatutakoekin, baina horiek beti
Nekazaritza, Arrantza eta Elikadura Ministerioaren
Nekazaritzako Zuzendaritza Nagusiko Landare
Barietateen Espainiako Bulegoaren mendeko Mer-
kataritza Barietateen Erregistro Ofizialean jasota
egon beharko dute. Probak egiten dira genetikoki
eraldatutako barietateek barietate arruntekin alde-
ratuta dituzten errendimenduak alderatzeko.

Emaitzak hainbat agerkaritan argitaratu dira,
besteak beste honakoetan:

1. “Maíz, resultados de la campaña 1998”. ITG-
Agrícola. Revista Navarra Agraria 113, 1999ko
martxoa-apirila.

2. “Maíz, experimentación campaña 1999”. ITG-
Agrícola. Revista Navarra Agraria 119, 2000ko
martxoa-apirila.

3. “Maíz, campaña 2000”. ITG-Agrícola. Revista
Navarra Agraria 125, 2001eko martxoa-apirila.

4. “Maíz, campaña 2003”. ITG-Agrícola. Revista
Navarra Agraria 143, 2004ko martxoa-apirila.



2001ean eta 2002an, esaterako, GEO barieta-
teekin ez zen probarik egin, Nekazaritza, Arrantza
eta Elikadura Ministerioko Barietateen Erregistro
Ofizialean ez baitzen barietate berririk erregistratu.

1998, 1999 eta 2000ko kanpainetan esperi-
mentuak egin zituen ITGAk (beti ere Merkataritza
Barietateen Erregistroan inskribatutako arto-barie-
tateekin). Esperimentuen xedea izan zen arto-lan-
dareak zulakarietatik (Sesamia nonagroides eta
Ostrinia nubilalis) babestea, GEOek izurri horien
aurrean duten jokabidea diagnostikatze aldera.
Esperimentu horien emaitzak Entomologia Aplika-
tuaren Kongresu Nazionalean aurkeztu ziren,
SEEAren VII. Jardunaldi Zientifikoen barruan.
Horrez gain, emaitzak Nekazaritza Ministerioaren
urteko txostenetan ere argitaratu dira, dagokien
kanpainetan.

Arlo berean, Nekazaritza Ministerioko Barieta-
teen Erregistro Ofizialean inskribatuak izateko
aukera duten GEO barietateekin balio agronomi-
koaren inguruko probak egiten dihardu ITGAk,
Landare Barietateen Espainiako Bulegoarekin lan-
kidetzan. Izan ere, edozein barietatek, aipatu erre-
gistroan inskribatua izan dadin, baldintza hauek
bete behar ditu: berria, homogeneoa eta egonko-
rra izatea eta balio agronomikoa duela agertzea.

4. atalari dagokionez. Lehenik eta behin, adie-
razi bat da, ekainaren 22ko 204/1998 Foru Arauan
xedatutakoaren arabera, Landa Garapeneko eta
Ingurumeneko Departamentu honi esleitu zitzaiz-
kiola genetikoki eraldatutako organismoen (GEO)
erabilera mugatuari eta borondatezko askapenari
dagokienez Foru Komunitateak dituen eginkizu-
nak. Aipatu Foru Dekretuak Biosegurtasuneko
Foru Batzordea sortu zuen, aholkularitzako depar-
tamentu ar teko organo gisa, eta Ingurumen
Depar tamentuko kontseilar ia izendatu zuen
dagozkion baimenak emateko. Eginkizun horreta-
rako, Ingurumenaren eta Uraren zuzendari nagu-
sia eskuordetu da.

Foru-eskumenak baliatzean emandako baime-
nak –berariaz salbuetsita dago GEOen komertzia-
lizazioa baimentzea– ezarritako prozedurari jarrai-
ki eman dira, eta apirilaren 25eko 9/2003 Legeak,
genetikoki eraldatutako organismoen erabilera
mugatua, borondatezko askapena eta merkatura-
tzea erregulatzeko araubidea ezarri duena, eta
174/2004 Errege Dekretuaz onartutako erregela-
menduak xedatutako betekizunak konplituz. Arau
horiek indarrean sartu aurretik, une bakoitzean
indarrean zeudenak aplikatu ziren.

GEOekin jarduerak egiteko baimena eman edo
ukatu aurretik, Biosegurtasuneko Foru Batzordeak
zein Batzorde Nazionalak eskariak aztertu behar-

ko dituzte. Batzordeok eskarian jasotako informa-
zioa zehatza eta nahikoa den egiaztatzen dute,
dagokion jardueraren arriskugarritasuna ebalua-
tzen dute eta hori guztia eta egin beharreko jardu-
era aipatu araudian ezarritako xedapenetara ego-
kitzen diren baloratzen dute. Horretarako,
informazio gehigarria eskatu ahal izanen dute
edota hasieran proposatutakoez gainera zuhurtzi-
azko eta arriskua kudeatzeko baldintza eta neurri
gehiago xedatu ahal izanen dituzte.

Aurrez aipatu arauetan ezarritako prozeduran
ez da ageri galderak hizpide dituen azterlanak
egin beharra, eta organo eskudunei beharrezko
informazioa helarazteko erabiltzen diren teknikak
biokimika eta bioteknologiaren alorreko ohiko tek-
nikak izaten dira.

Genetikoki eraldatutako landareak nahita aska-
tzeko baimenak horiek egin aurretik ematen dira,
hala badagokio; beraz, ezin da exijitu 4.1.6. ataleko
informazioa aurkeztea, askapena egin aurretik.

Barietate arruntak barietate ez-arruntekin ez
direla nahastuko bermatze aldera beharrezkotzat
jo den gutxieneko tarteari dagokionez, artoaren
borondatezko askapenen kasuan eta xedea
komertziala ez denean, erabaki da 100 metroko
tartea nahikoa dela. Hala ere, neurri gehigarri gisa,
gutxienez 200 metroko tarteak exijitu dira, eta arto
arrunteko lau ilara jartzea, polena atxikitzeko “tran-
pa" gisa. Tarte hori ezartzeko orduan, aintzat hartu
dira Europako Batzordeak probak baimentzen
dituzten agintari eskudunei begira prestatu dituen
gidak, hainbat landare-espezieren hazi ziurtatuen
ekoizpenean dagoen esperientzia –jakina denez,
haziok purutasun-maila handia behar dute–, eta,
azkenik, espezieek inguruan sakabanatzen duten
polenaren gehienezko hedapenaren gaineko
azterlanak eta ikerketak.

Nafarroako Gobernuak ez du 4.2. puntuak hiz-
pide dituen azterlanak egiteko asmorik. Izan ere,
genetikoki eraldatutako artoaren laborantza bai-
mentzeko prozesua arau hauetan ezarritako pro-
zedurak ditu oinarri: 1829/2003/EE Erregelamen-
dua, genetikoki eraldatutako elikagai eta pentsuei
buruzkoa, edota 2001/18/EE Zuzentaraua, geneti-
koki eraldatutako organismoak ingurumenean
nahita askatzeari buruzkoa. Horietan, arriskuari
buruzko behar beste azterlan eta ebaluazio ageri
dira, Elikagaien Segurtasunerako Europako Agin-
taritzak (ESEA-EFSA) berariaz egindakoa barne;
aipatu agintaritza Europako erakunde zientifiko
independentea da. Bestalde, arau horietan ezar-
tzen da jarraipen-planak egiteko eta aldian-aldian
emaitzak agintari eskudunei aurkezteko obliga-
zioa.
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ESEA-EFSAk eta Erkidegoko estatu kideek
azterlan eta ebaluazio ugari egiten dituzte galde-
ran jasotako alderdiei buruz. Jarraipen-planetako
emaitzei buruzko azterlan eta ikerketetan edozein
zalantza sortuko balitz eraldatutako landareen
segurtasunaren inguruan, emandako baimena
eten edo baliogabetuko litzateke.

Azkenik, abenduaren 12ko 1697/2003 Errege
Dekretuaren bidez Biozaintzako Batzorde Nazio-
nala sortu zen, eta haren eginkizuna da galdera
honek hizpide dituen arriskuen jarraipena egiteko
jarduerak xedatzea.

5. atalari dagokionez. Baimen guztiak GEOekin
jardueraren bat egin nahi duten enpresek derrigo-
rrez aurkeztu behar duten informazioan oinarritzen
dira. Enpresa horiek, noski, behartuta daude agin-
tari eskudunei aurkeztera egin nahi dituzten eta
eskura duten jarduerei buruzko informazio guztia,
eta aipatu agintariek eskatzen dien beste edozein
informazio.

Enpresek beren jarduerak azaldu ondoren,
aurreko erantzunean deskribatu den baimentze-
prozedura abian jartzen da. Horretarako, jakina,
galderan aipatutako arriskuei buruzko txostenak
eta ebaluazioak egin behar dira; Foru Komunitate-
aren eskumeneko baimenei dagokionez, Biose-
gurtasuneko Foru Batzordeak eta Batzorde Nazio-
nalak egin behar dituzte txosten eta ebaluazio
horiek. Txostenak baimenei buruzko ebazpena
eman aurretik egin behar dira, eta txosten negati-
boak zein neurri zuzentzaile gehiago ezartzen
dituztenak lotesleak dira agintaritza eskudunaren-
tzat.

Bestalde, GEOak nahita askatzeko jarduerak
jendaurrean aurkeztu beharko dira denbora-tarte
batez, Nafarroako Gobernuaren webgunean ager-
tzen den moduan.

6. atalari dagokionez. GEOak nahita askatzeko
probak komertzializazioa edo ereintza ez diren
bestelako asmoez egiteko orduan, erregistro ofizi-
aletan dauden eta landatzeko baimena duten pro-
duktuak ekoizteko fasera igarotzean baino murriz-
taileagoak dira ezartzen diren neurriak.

Proben kasuan, arto-hazien gaineko Kontrol
eta Ziurtapeneko Araudi Teknikoan xedatutakoaren
antzeko tartea ezartzen da, materialaren purutasu-
nean eragin lezakeen polinizazio gurutzaturik
gerta ez dadin. Probak egiten dituzten enpresek
berek proposatzen dituzte tarteok.

Eraldatutako landareen laborantzari dagokio-
nez, gaur egun ditugun erreferentziak dira merka-
taritza-etxeek berek derrigorrez eman eta hazi-
zakuen etiketetan txer tatu behar dituzten

gomendioak. Gomendioak jada burutu diren azter-
lan eta ikerketetan oinarritzen dira. Horien arabera,
20 m-tik gorako tarteaz, polinizazio gurutzatuaren
mailak jaitsi egiten dira, eta, beraz, aldameneko
laborean, EBk etiketatzerako baimendutako ataria-
ren azpitik legoke halabeharrezko kutsadura
(%0,9). Edonola ere, laboreei dagokienez ez dago
tarteen inguruan balio zehatzik xedatzen duen
lege-agindurik.

7. atalari dagokionez. 4. eta 5. atalei buruzko
erantzunetan adierazitakoa errepikatu dut. Izan
ere, foru-eskumenak baliatuz emandako baimenak
beti ere eman dira ezarritako prozedurari jarraiki
eta apirilaren 25eko 9/2003 Legeak, genetikoki
eraldatutako organismoen erabilera mugatua,
borondatezko askapena eta merkaturatzea erregu-
latzeko araubidea ezarri duena, eta 174/2004 Erre-
ge Dekretuaz onartutako erregelamenduak xeda-
tutako betekizunak konplituz.

8. atalari dagokionez. Bt artoa landatzeak
fauna osagarrian izan lezakeen eragina ikertze
aldera Biosegurtasuneko Foru Batzordeak sustatu
eta finantzatu duen ikerlana ekarri du hizpidera
galderak. Ikerlanaren egilea Emilio José Marín
Picado ingeniari agronomoa izan zen. Azterlana
egiteko ez zen laborategiko teknika ziurtatu edo
homologaturik erabili, eta haren txostenean
zehatz-mehatz deskribaturik ageri dira erabili ziren
prozedurak, teknikak eta protokoloak nahiz ikerke-
ta egin zen Nafarroako lurzatien kokapena eta
ezaugarriak (aipatu ikerketako emaitza-txostena-
ren kopia erantsi dugu).

Adierazi behar da azterlanaren helburua oso
zehatza zela: Bt artoak fauna osagarrian izan leza-
keen eragina ikertzea. Beraz, 4.1.5. eta 4.1.7. atalei
dagokienez, ezin da ikerketatik inolako ondoriorik
atera. Lanaren esparruan eta emaitzetan ez zen
sartzen arto-haziei edo arto-barietateen arteko
balizko polinizazio gurutzatuei buruzko ikerketarik.

9. atalari dagokionez. Lehenengo galderak
aipatzen duen txostena Monsanto enpresak egin
zuen, Biosegurtasuneko Batzorde Nazionalaren
(CNB) eskariz, Espainian GEOekin egiten diren
jarraipeneko jardueren barruan. Kasu horretan,
MON 810 artoa merkaturatzeaz arduratutako
enpresak detektatu zituen balizko ondorioen jarrai-
pen-txostena eskatu zen. Enpresa horrek honakoa
adierazi zuen, bere ondorioetan, arto horri buruz:
“Artoaren zulakariak eraginkortasunez kontrolatzen
ditu; ... Cry I Ab proteina segurua da gizaki, anima-
lia, jomuga ez diren organismo eta intsektu osaga-
rrientzat; .....MON 810 artoan oinarritzen diren
barietateez egindako bazka arto arrunteko barieta-
teena bezain seguru eta elikagarria dela.... Eta,
azkenik, martxan dauden jarraipen-planek eta
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argitaratu diren ikerketa zientifikoek ez dutela ingu-
rumenaren edo giza osasunaren gaineko ondorio
kaltegarririk detektatu.”

4.1.0. eta 4.1.8. arteko atalei buruz eskatu den
informazioari dagokionez, adierazi behar da txos-
tenak ez duela ikerketa bakar bat aipatzen; aldiz,
hainbat herrialdetan egindako jarraipen-plan,
azterlan eta ikerketa askoren laburpena edo sinte-
sia da; eta, beraz, atal horien inguruan erantzun
zehatzik ezin da eman, txosten horri dagokionean.

Txostena Biosegurtasuneko Foru Batzordearen
gai-zerrendan sartu zen, batzordekideei haren
berri emateko; izan ere, balorazioa Biosegurtasu-
neko Batzorde Nazionalak egin zuen, organo
horrek eskatu baitzuen txostena aurkeztea.

8. atalaren erantzunean aipatu den proba-iker-
keta Bt arto bati buruzkoa da, MON 810 aldaera-
koa. Informazio horrekin, 9.3 atalean galdetutakoa-
ri egoki erantzuten zaio.

10. atalari dagokionez. 7. atalari emandako
erantzunean zehatz-mehatz azaltzen dira eskae-
rak baloratzeko jarraitu diren prozedurak, Foru
Komunitatearen eskumenekoak diren GEOekiko
jarduerak baimendu edo ukatu aurretik. Bestalde,
oinarrizko araudia hainbat mailatan garatzen duten
arauak argitaratu ditu Europako Batzordeak, eta

baita gidak ere. Arriskuari buruzko ebaluazioak
egitera eta balizko arriskuak egoki kudeatzeko
neurriak ezartzera behartzen dute horiek, eta
horretarako aukera ematen.

Bai Biosegurtasuneko Batzorde Nazionalean
bai Biosegurtasuneko Foru Batzordean, GEOekin
lotutako arriskuen eta biosegurtasunaren alorretan
ezagutza teknikoa egiaztatua duten eta lan egin
duten kideak daude.

Landa-probak egiteko nahiz eraldatutako lan-
dareak askatzeko, jardueraren sustatzaileak bete
beharreko baldintzetako bat da probak baliatzea
behaketa egiteko eta jarduerak eragin lezakeen
edozein ondorio kaltegarri agintari eskudunari jaki-
narazteko. Azkenik, Nafarroako Gobernuko tekni-
kariek gure erkidegoan GEOekin egiten diren jar-
duerak ikuskatzen dituzte, eta kontrolen
emaitzaren berri ematen zaie Biosegurtasuneko
Batzorde Nazionalari eta Biosegurtasuneko Foru
Batzordeari.

Hori jakinarazten dut, Parlamentuko Erregela-
menduaren 192. artikuluan xedatutakoa betez.

Iruñean, 2010eko apirilaren 13an

Landa Garapeneko eta Ingurumeneko kontsei-
laria: Begoña Sanzberro Iturriria
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Galdera, azken hiru urteotan maila ertaineko eta goi mailako ikasketetan

eta lanbide heziketan matrikulatu diren ikasleei buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Ioseba Eceolaza Latorre jaunak galdera egin
du azken hiru urteotan maila ertaineko eta goi
mailako ikasketetan eta lanbide heziketan matriku-
latu diren ikasleei buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 23ko
28. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 16an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeko foru parla-
mentari Ioseba Eceolaza Latorre jaunak galdera
egin du ikasleen jatorriari buruz (PES-415). Hona
hemen Hezkuntza kontseilariaren erantzuna:

Iruña eta Iruñerriko Lanbide Heziketako ikastetxeetako ikasleen jatorria 
 

 2007/2008 

ikasturtea 

2008/2009 

ikasturtea 

2009/2010 

ikasturtea 

%9,92  %8,72 %7,58 1. Ipar-

mendebaldea 457 410 380 

%2,82 %2,70 %2,79 
2. Pirinioak 

130 127 140 

%69,13 %70,23 %71,44 
3. Iruña 

3187 3300 3580 

%4,00 %4,56 %4,26 
4. Lizarraldea 

184 214 213 

%4,74 %4,84 %4,89 5. Ekialdeko 

erdialdea 219 227 245 

%4,51 %4,46 %4,47 
6. Erriberagoitia 

208 209 224 

%3,44 %3,00 %3,00 
7. Tutera 

159 141 150 

%1,44 %1,51 %1,57 8. Nafarroatik 

kanpo 66 71 79 
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Iruña eta Iruñerriko Lanbide Heziketako ikastetxeen erdi-mailako  

heziketa-zikloetako ikasleen jatorria 
 

 2007/2008 

ikasturtea 

2008/2009 

ikasturtea 

2009/2010 

ikasturtea 

%11,73 %10,05 %9,27 1. Ipar-

mendebaldea 247 221 225 

%2,77 %2,89 %3,30 
2. Pirinioak 

58 64 80 

%73,04 %73,14 %73,22 
3. Iruña 

1535 1608 1779 

%3,49 %4,16 %4,02 
4. Lizarraldea 

73 91 98 

%4,15 %4,39 %4,89 5. Ekialdeko 

erdialdea 87 97 119 

%2,64 %3,12 %3,19 
6. Erriberagoitia 

55 68 78 

%1,45 %1,50 %1,44 
7. Tutera 

30 33 35 

%0,73 %0,75 %0,67 8. Nafarroatik 

kanpo 16 16 16 

 

 

Iruña eta Iruñerriko Lanbide Heziketako ikastetxeen goi-mailako  

heziketa-zikloetako ikasleen jatorria 
 

 2007/2008 

ikasturtea 

2008/2009 

ikasturtea 

2009/2010 

ikasturtea 

%8,57 %7,68 %6,18 1. Ipar-

mendebaldea 215 192 159 

%2,86 %2,55 %2,36 
2. Pirinioak 

72 64 61 

%66,21 %67,98 %69,96 
3. Iruña 

1661 1700 1806 

%4,38 %4,87 %4,46 
4. Lizarraldea 

110 122 115 

%5,17 %5,18 %4,89 5. Ekialdeko 

erdialdea 130 130 126 

%5,91 %5,49 %5,54 
6. Erriberagoitia 

148 137 143 

%4,93 %4,15 %4,29 
7. Tutera 

124 104 111 

%1,97 %2,10 %2,32 8. Nafarroatik 

kanpo 49 52 60 

 



Hori jakinarazten dut, Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamendua betez.

Iruñean, 2010eko apirilean

Hezkuntza kontseilaria: Alberto Catalán Higue-
ras
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NUPen lehen eta bigarren zikloko titulazioetan sartu berri diren ikasleen datuak (ikasleen 

errektoreordeak eskainiak) 

 

KOPURU ABSOLUTUTAN 

 
IRUÑEKO CAMPUSA TUTERAKO CAMPUSA JATORRIA 

 
 
 

IKASTURTEA    

2007 
2008 

2008 
2009 

2009 
2010 

2007 2008 
2008 
2009 

2009 
2010 

1. Ipar-mendebaldea 78 88 86 1 1 2 
2. Pirinioak 23 27 32 1 0 1 
3. Iruña 1025 1097 1063 9 17 3 
4. Lizarraldea 72 73 75 0 1 1 
5. Ekialdeko erdialdea 96 74 69 0 3 1 
6. Erriberagoitia 94 100 86 1 3 5 
7. Tutera 97 119 139 16 13 25 
ESPAINIAREN GAINERAKOA 217 234 222 45 35 32 
ATZERRIA 33 32 50 1 3 3 
GUZTIRA  1735 1844 1822 74 76 73 

 

 

EHUNEKOTAN 

 

IRUÑEKO CAMPUSA TUTERAKO CAMPUSA JATORRIA 
 
 
 

IKASTURTEA    

2007 
2008 

2008 
2009 

2009 
2010 

2007 2008 
2008 
2009 

2009 
2010 

1. Ipar-mendebaldea 4,5 4,8 4,7 1,4 1,3 2,7 
2. Pirinioak 1,3 1,5 1,8 1,4 0,0 1,4 
3. Iruña 59,1 59,5 58,3 12,2 22,4 4,1 
4. Lizarraldea 4,1 4,0 4,1 0,0 1,3 1,4 
5. Ekialdeko erdialdea 5,5 4,0 3,8 0,0 3,9 1,4 
6. Erriberagoitia 5,4 5,4 4,7 1,4 3,9 6,8 
7. Tutera 5,6 6,5 7,6 21,6 17,1 34,2 
ESPAINIAREN GAINERAKOA 12,5 12,7 12,2 60,8 46,1 43,8 
ATZERRIA 1,9 1,7 2,7 1,4 3,9 4,1 
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Galdera, Departamentuetako langileen behin-behinekotasunaren ehuneko-

ari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Ioseba Eceolaza Latorre jaunak galdera egin
du Departamentuetako langileen behin-behineko-
tasunaren ehunekoari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 26ko
30. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 16an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeko foru parla-
mentari Ioseba Eceolaza Latorre jaunak galdera
egin du behin-behineko enpleguaren ehunekoari
eta haren bilakaerari buruz (PES-434). Hona
hemen Lehendakaritza, Justizia eta Barne kon-
tseilariaren erantzuna:

Eskatutako informazioa, hau da, 2009ko aben-
duaren 1ean Nafarroako Gobernuko departamen-
tu bakoitzean zegoen behin-behineko enplegua-
ren ehunekoa eta ehuneko horren bilakaera azken
sei urteetan, kontratazioa egiteko arrazoia (lan-
postu hutsak betetzea, ordezkapenak, arrazoi
estrukturalak, bertako langileak prestatzen ari-
tzea) zehaztuz, gehitu diren egoera-orrietan jasota
dago.

Hori jakinarazten dut, Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren 186. artikulua eta hurren-
goak betez.

Iruñean, 2010eko apirilaren 14an

Lehendakaritza, Justizia eta Barne kontseila-
ria: Javier Caballero Martínez

(Oharra: aipatu eranskina foru parlamentarien
eskura dago, Ágora aplikazioan).

Galdera, Cedernarentzako dirulaguntza izeneko kontusailari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Patxi Telletxea Ezkurra jaunak galdera egin du
Cedernarentzako dirulaguntza izeneko kontusaila-
ri buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 26ko
30. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 16an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeko foru parla-
mentari Patxi Telletxea Ezkurra jaunak galdera
egin du “Cederna-Garalur elkarteari dirulaguntza”
aurrekontu-lerroari buruz (PES-436). Hona hemen
erantzuna:

Kontusail honen helburua da Cederna-Garalur
elkarteak, Nafarroako Gobernuak 286/2008 Agin-
duaren bidez Tokiko Ekintza Talde gisa aitortua,
Nafarroako landa-eremu behartsuenen jarduera
ekonomikoa dibertsifikatzeko jarduerak dinamiza-
tu, bultzatu eta sustatzeko ekintzak aurrera era-
matea eta bizi-baldintzak eta bizi-kalitatea hobe-
tzea. Haren geografia-esparrua Nafarroaren
iparraldeko 123 udalerritara hedatzen da; guztira,
5.358,60 km2 eta 107.722 biztanle. Ekintza eta
laguntza horiek Nafarroako Foru Komunitatean
Landa Garapenerako 2007-2013 Programaren bai-
tan jada gauzatu direnen osagarri dira.

Dagokion hitzarmenean zehaztuko da zein ildo
edo ekintza lagunduko diren; hitzarmena formali-
zatzeke dago oraindik, baina haren zirriborroan
ekintza hauek barne hartu dira:

1. Baliabide endogenoei probetxu ateratzea:
energia berriztagarriak baliatzea, garapen iraunko-



rra eta diru-sarreren sorrera bultzatzeko iturri gisa.
Kasu honetan, ekintza hauek aurrera eramanen
dira:

- Aprobetxamendu-aukerak aztertzea.

- Zabalkunde- eta sentsibilizazio-jarduerak.

– Lurraldean ekimenak ezar daitezen bultza-
tzea.

2. Landa-esparruan garapen ekonomiko eta
soziala sustatzeko jarduera- eta finantzaketa-ildo
berriak:

– Identifikazioa.

– Sustapena.

3. Lurraldean dibertsifikazioko enpresa-proiek-
tuak sortzeko eta dagoen jarduera (ETEak) finkatu
eta berritzeko ekintzak:

– Enpresen sorrera eta handitzea bultzatzea.

– Autoenplegua sustatzea.

– Dirulaguntzak kudeatzea.

– Enpresetan lankidetza sustatzea.

– Produktibitatea eta lehiakortasuna areago-

tzea (kostuak murriztea, eraginkortasuna hobe-

tzea).

Hori jakinarazten dut, Parlamentuko Erregela-

menduaren 192. artikuluan xedatutakoa betez.

Iruñean, 2010eko apirilaren 12an

Landa Garapeneko eta Ingurumeneko kontsei-

laria: Begoña Sanzberro Iturriria
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Galdera, jakiteko langileak hartzeko zenbat deialdi onetsi diren, hauta-

pen-prozesua zenbatetan hasia den eta zenbat eten diren edo zenbate-

tan aurkeztu den errekurtsorik 2007an, 2008an eta 2009an.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Amanda Acedo Suberbiola andreak galdera
egin du jakiteko langileak hartzeko zenbat deialdi
onetsi diren, hautapen-prozesua zenbatetan hasia
den eta zenbat eten diren edo zenbatetan aurkez-
tu den errekurtsorik 2007an, 2008an eta 2009an.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 26ko
30. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 16an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Amanda Acedo Suberbiola andreak galdera
egin du Administrazioan sartzeko 2007, 2008 eta
2009ko deialdiei lotutako zenbait konturi buruz
(PES-439). Hona hemen Lehendakaritza, Justizia
eta Barne kontseilariaren erantzuna:

1.- 2007, 2008 eta 2009an argitaratutako Admi-
nistrazioan sartzeko deialdien laburpena atxikita

doan zerrendan jasotzen dena da; zerrenda horre-
tan adierazten dira deialdia egin duen organoa,
Nafarroako Aldizkari Ofizialean argitaratua izan
den data eta deialdian eskaintzen den lanpostu-
mota.

2.- Galderak hizpide dituen gainerako kontuak
(probak hasteko data, ebazpen-data, bertan behe-
ra utzitako deialdiak, jarritako helegiteak eta abar)
195 deialdietako bakoitzaren espediente adminis-
tratiboan jasota daude; espedienteak, era berean,
deialdia egin duen organoaren lokaletan artxibatu-
rik daude, kontsultatuak izateko edo dagozkion
datuak ateratzeko.

Hori jakinarazten dut, Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren 186. artikulua eta hurren-
goak betez.

Iruñean, 2010eko apirilaren 13an

Lehendakaritza, Justizia eta Barne kontseila-
ria: Javier Caballero Martínez

(Oharra: aipatu eranskina foru parlamentarien
eskura dago, Ágora aplikazioan).
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Galdera, enpleguko zentro bereziei eta gizarteratzen eta laneratzen lagunt-

zeko zentroei dagokienez Kontratu Publikoei buruzko Legea garatzea-

ri buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Ana Figueras Castellano andreak galdera egin
du enpleguko zentro bereziei eta gizarteratzen eta
laneratzen laguntzeko zentroei dagokienez Kon-
tratu Publikoei buruzko Legea garatzeari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 26ko
21. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 20an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Izquierda Unida de Navarra-Nafarroako Ezker
Batua parlamentu-taldeko foru parlamentari Ana
Figueras Castellano andreak galdera egin du ekai-
naren 9ko Kontratu Publikoei buruzko 6/2009 Foru
Legeko 9. artikuluaren garapenari buruz (PES-
383). Hona hemen Ekonomia eta Ogasun kontsei-
lariaren erantzuna:

Kontratu Publikoei buruzko 6/2009 Foru Lege-
ko 9. artikulua aldatua izan zen, zehazki abendua-
ren 9ko 13/2009 Foru Legearen bidez, abendua-
ren 11ko 152/2009 Nafarroako Aldizkari Ofizialean
argitaratua. Data horretan berean sartu zen inda-

rrean, eta beraz derrigorrez bete beharrekoa da,
EKren 9. artikuluan eta KZren 2. eta 6. artikulue-
tan xedatutakoaren arabera.

Beste edozein arau juridiko bezala, hura eza-
gutzera emateko era dagokion aldizkari ofizialean
argitaratzea da, kasu honetan Nafarroako Aldizkari
Ofizialean. Dena den, Berrikuntza, Enpresa eta
Enplegu Departamentuak, Nafarroako Lan Zerbi-
tzuaren bidez, egindako lege-aldaketei buruzko
informazio-bilerak antolatu ditu Administrazioko
departamentuekin eta Enplegu Zentro Berezietako
(CEE) eta Gizarteratze eta Laneratze Zentroetako
(CIS) elkarteekin.

Adierazi behar da, halaber, Nafarroako Lan
Zerbitzuak bi hilean behin informazioa eskatzen
diela Nafarroako Gobernuko departamentuei aldi
bakoitzean Enplegu Zentro Berezien eta Gizarte-
ratze eta Laneratze Zentroen alde egindako kon-
tratu-esleipenei buruz, kontratazio horien bilakae-
raren inguruko datu zehatzak lortze aldera.

Azkenik, Kontratuen Erregistroaren bidez egin
ahal izanen da 6/2009 Foru Legearen 9. artikulu-
an jasotako lege-aurreikuspena bete ote den egi-
aztatzeko jarraipena.

Iruñean, 2010eko apirilaren 12an

Bigarren lehendakariorde eta Ekonomia eta
Ogasun kontseilaria: Álvaro Miranda Simavilla

Galdera, Iruñerrian abiadura handiko trenak ukitutako lursailak urbani-

zatu eta berrantolatzeko proiektuari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

José Andrés Burguete Torres jaunak galdera
egin du Iruñerrian abiadura handiko trenak ukitu-
tako lursailak urbanizatu eta berrantolatzeko pro-
iektuari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.

Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 23ko
28. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 20an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Convergencia de Demócratas de Navarra foru
parlamentarien elkarteko foru parlamentari José



Andrés Burguete Torres jaunak galdera egin du
Iruñerriko AHT geltokirako udalaz gaindiko eragina
duen plan sektorialari buruz. Hona hemen Herri
Lan, Garraio eta Komunikazio kontseilariaren
erantzuna:

1. Kalkuluen arabera, AHTaren geltoki berrirako
udalaz gaindiko eragina duen plan sektorialak era-
sandako lurraren %35en jabeek, gutxienez, urba-
nizatze- eta birzatiketa-proiektuak egitea sustatuko
dute, elkarte gisa antolatuta. Espero da plana
2001. urtearen lehen erdialdean izapidetu eta onar-
tua izanen dela.

2. Obrak zenbait fase eta etapatan gauzatuko
dira, eta horiek urbanizatze- eta birzatiketa-proiek-
tuak garatu ahala programatuko dira. Lanak egite-
ko epea berriz, higiezinen merkatuaren bilakaera-
ren araberakoa izanen da.

3. Lurjabeei dagozkien hirigintza-aprobetxa-
menduak, plan sektorialaren esparruan sartuak,
birzatiketa-proiektua onartu ondoren gauzatuko
dira, hau da, 2011ren erdialdera.

4. Nafarroako Gobernuak hitzarmen bat sinatu
du Estatuko Administrazio Orokorrarekin, eta ber-
tan 2015. urtea ezartzen da Abiadura Handiko Tre-
naren Nafarroako korridorea –Castejón-Iruñerria
zatia– bukatzeko epe gisa. Hitzarmen horren
jarraipen-batzordeak zehatz-mehatz programatuko
du obren garapena.

Hori jakinarazten dut, Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren Testu Bateratuko 192.1
artikuluan xedatutakoa betez.

Iruñean, 2010eko apirilaren 13an

Herri Lan, Garraio eta Komunikazio kontseila-
ria: Laura Alba Cuadrado
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Galdera, arte eszenikoak sustatzeko programei buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Patxi Telletxea Ezkurra jaunak galdera egin du
arte eszenikoak sustatzeko programei buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 23ko
28. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 20an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeari atxikitako
foru parlamentari Patxi Telletxea Ezkurra jaunak
galdera bat egin du Escenarios programari buruz
(PES 419). Zehazki, jakin nahi du programa nola
garatuko den, haren helburuak, ekintzak eta
aurrekontua; noiz garatuko den eta zein izanen
diren arduradunak. Hona Vianako Printzea Era-
kundea-Kultura eta Turismo Departamentuko kon-
tseilariaren erantzuna:

Escenarios sortu berria den programa bat da.
Haren helburua da musika, antzerki eta dantza
emanaldiak egitea esparru eszeniko egokiak
dituzten Nafarroako herrietan, bereziki Nafarroako
antzokien sarean egoteko exijitzen diren baldin-
tzak betetzen ez dituztenetan. Programa hori eza-
rriz lurraldean oreka bilatzen denez, eszenatokirik
ez duten eremuetan jarduerak beste eremu batzu-
etara eraman ahal izanen dira, edo kalera.

Programa ekainetik irailera garatuko da.
100.000 euroko aurrekontua du eta Kultur Jardue-
ren Zerbitzuaren menpean dago.

Hori jakinarazten dizut, Nafarroako Parlamen-
tuko Erregelamenduaren 192. artikuluan xedatuta-
koa betez.

Iruñean, 2010eko apirilaren 16an

Vianako Printzea Erakundea - Kultura eta
Turismo Depar tamentuko kontseilaria: Juan
Ramón Corpas Mauleón



Nafarroako Parlamentuko A.O. / VII. legegintzaldia 84. zk. / 2010eko abuztuaren 17a

37

Galdera, “Erriberriko Antzerki Klasikoaren Jaialdia” programari buruz-

koa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Galdera, “Escena” dantza-jaialdiari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Patxi Telletxea Ezkurra jaunak galdera egin du
“Escena” dantza-jaialdiari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 23ko
28. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 20an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeari atxikitako
foru parlamentari Patxi Telletxea Ezkurra jaunak
galdera bat egin du Escena dantza programari
buruz (PES 420). Zehazki, jakin nahi du nola gara-
tuko den, haren helburuak, ekintzak eta aurrekon-
tua; noiz eginen den eta zein izanen diren ardura-
dunak. Hona Vianako Printzea Erakundea-Kultura
eta Turismo Departamentuko kontseilariaren eran-
tzuna:

Escena programaren helburua da dantza-ema-
naldiak egitea, modu deszentralizatuan, Nafarroa-
ko herrietan. Dantza estilo desberdinak hartzen
ditu: hip-hopa, flamenkoa, neoklasikoa, garaiki-
dea. Gainera, beste jarduera batzuekin osatzen
da: mintegiak, ikastaroak, master-class. Aurten,
nabarmentzekoa da nolako lotura duen Uharteko
Arte Garaikideko Zentroarekin, bereziki dantzari
eta mugimenduari buruzko erakusketen zikloari
dagokionez.

Programa martxoaren 15etik apirilaren 25era
eginen da. 200.000 euroko aurrekontua dauka eta
Kultur Jardueren Zerbitzuaren mendean dago,
betiere Nafarroako Dantza Eskolaren eta Uharteko
Arte Garaikideko Zentroaren laguntzarekin.

Hori jakinarazten dizut, Nafarroako Parlamen-
tuko Erregelamenduaren 192. artikuluan xedatuta-
koa betez.

Iruñean, 2010eko apirilaren 16an

Vianako Printzea Erakundea - Kultura eta
Turismo Depar tamentuko kontseilaria: Juan
Ramón Corpas Mauleón

Patxi Telletxea Ezkurra jaunak galdera egin du
“Erriberriko Antzerki Klasikoaren Jaialdia” progra-
mari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 23ko
28. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 20an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeari atxikitako
foru parlamentari Patxi Telletxea Ezkurra jaunak

galdera bat egin du Erriberriko Jaialdiaren progra-
mari buruz (PES 421). Zehazki, jakin nahi du nola
garatuko den, haren helburuak, ekintzak eta
aurrekontua; noiz eginen den eta zein izanen diren
arduradunak. Hona Vianako Printzea Erakundea-
Kultura eta Turismo Departamentuko kontseilaria-
ren erantzuna:

Erriberriko Jaialdiaren programaren helburua
da ikus-entzuleei antzerki klasikoaren arloko ten-
poradako antzerki produkzio onenen erakusketa
bat hurbiltzea. Aldi berean, Espainiako eskoletako
arte dramatikoko ikasleen topagune gisa, komuni-
kaziorako gune gisa eta arte dramatikoko ikasleen
trukerako gune gisa balio du, eta, aldi berean,
Erriberri eta haren kultur ondarea promozionatzen
ditu.



Galdera, “Punto de Vista” Nafarroako Zinema Dokumentaleko Nazioarte-

ko Jaialdiari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Patxi Telletxea Ezkurra jaunak galdera egin du
“Punto de Vista” Nafarroako Zinema Dokumentale-
ko Nazioarteko Jaialdiari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 23ko
28. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 20an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeari atxikitako
foru parlamentari Patxi Telletxea Ezkurra jaunak
galdera bat egin du “Punto de Vista” programari
buruz (PES 422). Zehazki, jakin nahi du nola gara-
tuko den, haren helburuak, ekintzak eta aurrekon-
tua; noiz eginen den eta zein izanen diren ardura-
dunak. Hona Vianako Printzea Erakundea-Kultura

eta Turismo Departamentuko kontseilariaren eran-
tzuna:

“Punto de Vista” nazioarteko zinemako jaialdi
bat da. Haren helburua da zine dokumentala eza-
gutzera ematea. 2010ean, 80 saio proiektatu ziren
guztira, 100 filmekin. Gainera, topaguneak, ezta-
baidak eta ekintza paraleloak ere egin dira.

Programa hori otsailaren 5etik 13ra egin zen.
300.000 euroko aurrekontua du eta Nafarroako
Ikus-entzunezko Arteen eta Zinematografiaren
Institutuaren menpe dago. Zuzenari artistikoa
Josetxo Cerdán Los Arcos da.

Hori jakinarazten dizut, Nafarroako Parlamen-
tuko Erregelamenduaren 192. artikuluan xedatuta-
koa betez.

Iruñean, 2010eko apirilaren 16an

Vianako Printzea Erakundea - Kultura eta
Turismo Depar tamentuko kontseilaria: Juan
Ramón Corpas Mauleón

Programa hori uztailean garatzen da. Nafarroa-
ko Gobernuaren 750.000 euroko aurrekontua du
gehi Espainiako Gobernuaren beste 200.000 euro.
Kultur Jardueren Zerbitzuaren menpe dago, eta
zuzendari artistiko bat dauka: Alex Ruiz Pastor.

Hori jakinarazten dizut, Nafarroako Parlamen-
tuko Erregelamenduaren 192. artikuluan xedatuta-
koa betez.

Iruñean, 2010eko apirilaren 16an

Vianako Printzea Erakundea - Kultura eta Turis-
mo Departamentuko kontseilaria: Juan Ramón
Corpas Mauleón
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Galdera, “Julián Gayarre” eta “Pablo Sarasate” kantu eta biolin lehiake-

tei buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Galdera, “Villa de San Adrián” pop-rock lehiaketari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Patxi Telletxea Ezkurra jaunak galdera egin du
“Julián Gayarre” eta “Pablo Sarasate” kantu eta
biolin lehiaketei buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 23ko
28. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 20an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeari atxikitako
foru parlamentari Patxi Telletxea Ezkurra jaunak
galdera bat egin du Biolin eta Kantu Lehiaketa

programari buruz (PES 424). Zehazki, jakin nahi
du nola garatuko den, haren helburuak, ekintzak
eta aurrekontua; noiz eginen den eta zein izanen
diren arduradunak. Hona Vianako Printzea Era-
kundea-Kultura eta Turismo Departamentuko kon-
tseilariaren erantzuna:

Biolin eta kantu lehiaketak bi urtez behin txan-
daka egiten diren bi programa dira. Haien helburu-
ak dira Pablo Sarasateri eta Julián Gayarreri omen
egitea, nazioarteko sariketa bat egitea eta lehe-
nengo mailako programazio bat eskaintzea parte-
hartzaileen jarduerez gozatu nahi duten guztiei.
Sariketa horien helburua da, halaber, lagungarri
gertatzea interprete gazteen, kantu eta biolinaren
arloko etorkizun handiko gazteen, karreren hasie-
rak bultzatzeko.

Patxi Telletxea Ezkurra jaunak galdera egin du
“Villa de San Adrián” pop-rock lehiaketari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 23ko
28. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 20an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeari atxikitako
foru parlamentari Patxi Telletxea Ezkurra jaunak
galdera bat egin du San Adrián programari buruz
(PES 423). Zehazki, jakin nahi du nola garatuko
den, haren helburuak, ekintzak eta aurrekontua;
noiz eginen den eta zein izanen diren arduradu-
nak. Hona Vianako Printzea Erakundea-Kultura
eta Turismo Departamentuko kontseilariaren eran-
tzuna:

Sariketa San Adriángo Udalaren ekimen bat da
eta Nafarroan pop-rock musikaren inguruan izaten
den zita garrantzitsuenetako bat da. Nafarroako
Gobernuaren helburua da aurten jaialdi horri
laguntzen hastea, haren antolaketa lagunduz eta
Vianako Printzea Erakundea-Kultura eta Turismo
Departamentuak sustatzen dituen beste programa
edo jardueretan irabazleak edo parte-hartzaileak
kontratatuz.

Programa hori urtarrilean izaten da. 125.000
euroko aurrekontua du eta San Adriango Udalaren
menpean dago.

Hori jakinarazten dizut, Nafarroako Parlamen-
tuko Erregelamenduaren 192. artikuluan xedatuta-
koa betez.

Iruñean, 2010eko apirilaren 16an

Vianako Printzea Erakundea - Kultura eta
Turismo Depar tamentuko kontseilaria: Juan
Ramón Corpas Mauleón



Galdera, “Dantza, eskolan” programari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Patxi Telletxea Ezkurra jaunak galdera egin du
“Dantza, eskolan” programari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 23ko
28. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 20an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeari atxikitako
foru parlamentari Patxi Telletxea Ezkurra jaunak
galdera bat egin du “Dantza, eskolan” programari
buruz (PES 425). Zehazki, jakin nahi du nola gara-
tuko den, haren helburuak, ekintzak eta aurrekon-
tua; noiz eginen den eta zein izanen diren ardura-
dunak. Hona Vianako Printzea Erakundea-Kultura

eta Turismo Departamentuko kontseilariaren eran-
tzuna:

“Dantza, eskolan” sortu berritako programa bat
da. Haren helburua da aukera bat ematea Nafarro-
ako Dantza Eskolako ikasleei Nafarroako kultur
etxeetan emanaldiak egin ahal izateko. Horrekin,
izan ere, deszentralizazioa eta Nafarroako kultura
azpiegituren sarea erabiltzea bultzatu nahi dira.

Programa hori uztailean eginen da. 25.000
euroko aurrekontua dauka eta Kultur Jardueren
Zerbitzuak eta Nafarroako Dantza Eskolak kudea-
tzen dute.

Hori jakinarazten dizut, Nafarroako Parlamen-
tuko Erregelamenduaren 192. artikuluan xedatuta-
koa betez.

Iruñean, 2010eko apirilaren 16an

Vianako Printzea Erakundea - Kultura eta
Turismo Depar tamentuko kontseilaria: Juan
Ramón Corpas Mauleón

Programa irailean eginen da 10etik 21era.
189.000 euroko aurrekontua du eta Kultur Jardue-
ren Zerbitzuak kudeatzen du.

Hori jakinarazten dizut, Nafarroako Parlamen-
tuko Erregelamenduaren 192. artikuluan xedatuta-
koa betez.

Iruñean, 2010eko apirilaren 16an

Vianako Printzea Erakundea - Kultura eta Turis-
mo Departamentuko kontseilaria: Juan Ramón
Corpas Mauleón
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Galdera, “Nafarroako Komikiaren Nazioarteko Erakusketa” programari

buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Galdera, “Bideko abesbatzak” programari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Patxi Telletxea Ezkurra jaunak galdera egin du
“Nafarroako Komikiaren Nazioarteko Erakusketa”
programari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 23ko
28. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 20an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeari atxikitako
foru parlamentari Patxi Telletxea Ezkurra jaunak
galdera egin du “Komikiaren Nazioarteko Erakus-
keta” programari  buruz (PES 427). Hona Vianako
Printzea Erakundea-Kultura eta Turismo Departa-
mentuko kontseilariaren erantzuna:

“Komikiaren Nazioarteko Erakusketa” berriki
sortu den proiektu bat da. Haren helburua da
komikiaren kultura eta bederatzigarren artearekin
lotutako zeharkako alderdi batzuk sustatzea (argi-
talpenak, zinema, musika, literatura eta abar).

Programa martxoaren 15etik apirilaren 11ra
eginen da. Gobernuak 50.000 euroko aurrekontua
jarria du programa horretarako, eta Tiza Elkarteak
eta Sustapenerako, Argitalpenetarako eta Teknolo-
gia Berrietarako Atalak kudeatuko du. Iruñeko
Udalak eta Nafarroako Ikus-entzunezko Arteen eta
Zinematografiaren Institutuak ere laguntza ematen
dute.

Hori jakinarazten dizut, Nafarroako Parlamen-
tuko Erregelamenduaren 192. artikuluan xedatuta-
koa betez.

Iruñean, 2010eko apirilaren 16an

Vianako Printzea Erakundea - Kultura eta
Turismo Depar tamentuko kontseilaria: Juan
Ramón Corpas Mauleón 

Patxi Telletxea Ezkurra jaunak galdera egin du
“Bideko abesbatzak” programari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 23ko
28. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 20an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeari atxikitako
foru parlamentari Patxi Telletxea Ezkurra jaunak
galdera bat egin du “Bideko abesbatzak” progra-
mari buruz (PES 426). Zehazki, jakin nahi du nola
garatuko den, haren helburuak, ekintzak eta
aurrekontua; noiz eginen den eta zein izanen diren
arduradunak. Hona Vianako Printzea Erakundea-

Kultura eta Turismo Departamentuko kontseilaria-
ren erantzuna:

“Bideko abesbatzak” programa sortu berria da.
Don Jakueren Urte Santuari lotuta dago. Haren
helburua da musika korala zabaltzea Donejakue
Bideak zeharkatzen dituen Nafarroako herrien
bitartez, bide frantseseko nahiz bide aragoiarreko
tarteetan, Baztango aldetik eta Ebro aldetik.

Programa hori apirilaren 4tik azaroaren 14ra
eginen da. 55.000 euroko aurrekontua dauka eta
Kultur Jardueren Zerbitzuak eta Nafarroako Abes-
batzen Elkarteak kudeatzen dute.

Hori jakinarazten dizut, Nafarroako Parlamen-
tuko Erregelamenduaren 192. artikuluan xedatuta-
koa betez.

Iruñean, 2010eko apirilaren 16an

Vianako Printzea Erakundea - Kultura eta
Turismo Depar tamentuko kontseilaria: Juan
Ramón Corpas Mauleón
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Galdera, “Cámara” programari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Galdera, Nafarroako Filmotekaren “Zinema Zikloak” programari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Patxi Telletxea Ezkurra jaunak galdera egin du
“Cámara” programari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 23ko
28. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 20an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeko foru parla-
mentari Patxi Telletxea Ezkurra jaunak galdera
egin du “Cámara” programari buruz (PES 429).
Hona hemen Vianako Printzea Erakundea–Kultura
eta Turismo Departamentuko kontseilariaren eran-
tzuna:

Ganbera programa sortu berria da, eta haren
helburua da Baluarteko Ganbera Aretoan progra-
mazio bat garatzea, Nafarroako taldeekin ekitaldi-
ak antolatuz, taldeok ganbera erakusleiho gisa eta
beren jarduerak ezagutzera emateko erabil deza-
ten. Taldeak musikaren –klasikoa zein anplifika-
tua–, antzerkiaren eta dantzaren alorrekoak iza-
nen dira.

Programa hori maiatzean, ekainean, irailean
eta urrian eskainiko da. 100.000 euroko aurrekon-
tua du eta Kultur Ekintzen Zerbitzuaren  mende
dago.

Hori jakinarazten dut, Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren 192. artikuluan xedatuta-
koa betez.

Iruñean, 2010eko apirilaren 16an

Vianako Printzea Erakundea–Kultura eta Turis-
mo Departamentuko kontseilaria: Juan Ramón
Corpas Mauleón

Patxi Telletxea Ezkurra jaunak galdera egin du
Nafarroako Filmotekaren “Zinema Zikloak” progra-
mari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 23ko
28. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 20an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeko foru parla-
mentari Patxi Telletxea Ezkurra jaunak galdera
egin du Filmotekaren “Zinema Zikloak” programari
buruz (PES 428). Hona hemen Vianako Printzea
Erakundea–Kultura eta Turismo Departamentuko
kontseilariaren erantzuna:

Filmotekaren “Zinema Zikloak” programa sortu
berria da, eta haren helburua da gaika espeziali-
zatutako zikloen bidez kultura zinematografikoa
hedatzea. Filmekin batera, debatea edo zineforu-
ma eta hitzaldiak ematen dira. Orain artean, bi
ziklo gauzatu dira jada: “Espainiako zine fantasti-
koa” eta Nafarroako I. Komiki Azokaren zinema-
zikloa; gainera, urtean zehar beste bi ziklo egite-
koak dira.

Programa hori 2010. urte osoan zehar eskaini-
ko da. 70.000 euroko aurrekontua du eta Ikus-
entzunezko Arteen eta Zinemaren Nafarroako Ins-
titutuaren (INAAC) mende dago.

Hori jakinarazten dut, Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren 192. artikuluan xedatuta-
koa betez.

Iruñean, 2010eko apirilaren 16an

Vianako Printzea Erakundea–Kultura eta Turis-
mo Departamentuko kontseilaria: Juan Ramón
Corpas Mauleón 
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Galdera, “Musika, museoan” programari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Galdera, “Nocturna” programari buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Patxi Telletxea Ezkurra jaunak galdera egin du
“Musika, museoan” programari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 23ko
28. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 20an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeko foru parla-
mentari Patxi Telletxea Ezkurra jaunak galdera
egin du “Musika, museoan” programari buruz;
zehazki, programa nola garatuko den, helburuak,
ekintzak eta aurrekontua, programa aurrera era-
mateko datak eta programaren arduradunak (PES
431). Hona hemen Vianako Printzea Erakun-

dea–Kultura eta Turismo Departamentuko kontsei-
lariaren erantzuna:

“Musika, museoan” programa sortu berria da,
eta haren helburua da konpositore nafarrek beren
musika-ekoizpena ezagutzera emateko aukera
izan dezaten ahalbidetzea, eremu artistiko batean
gainera: Nafarroako Museoaren kaperan; hala,
musikaz gozatzea eta arte plastikoak uztartu ahal
izanen dira.

Programa abuztuan eskainiko da. 10.000 euro-
ko aurrekontua du eta Museoen Zerbitzuaren
mende dago.

Hori jakinarazten dut, Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren 192. artikuluan xedatuta-
koa betez.

Iruñean, 2010eko apirilaren 16an

Vianako Printzea Erakundea–Kultura eta Turis-
mo Departamentuko kontseilaria: Juan Ramón
Corpas Mauleón

Patxi Telletxea Ezkurra jaunak galdera egin du
“Nocturna” programari buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 23ko
28. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 20an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeko foru parla-
mentari Patxi Telletxea Ezkurra jaunak galdera
egin du “Nocturna” programari buruz (PES 430).
Hona hemen Vianako Printzea Erakundea–Kultura
eta Turismo Departamentuko kontseilariaren eran-
tzuna:

“Nocturna” programa sortu berria da, eta Iruñe-
ko Udalak bere udako eskaintzarako prestatu ditu-
en kultur ekintzen barruan dago. Haren helburua
da musika berriena hedatzea da, batez ere pop,
rock edota musika elektronikoko talde nafarrak.
Espero dugu beste kultur programa garrantzitsu
batzuetan –San Adriángo Jaialdia edo Nafarroako
Gazteria Institutuaren topaketak kasu– aritutako
taldeek programa honetan ere parte hartzea.

Programa uztailean eta abuztuan eskainiko da.
190.000 euroko aurrekontua du eta Kultur Ekin-
tzen Zerbitzuaren  mende dago.

Hori jakinarazten dut, Nafarroako Parlamentu-
ko Erregelamenduaren 192. artikuluan xedatuta-
koa betez.

Iruñean, 2010eko apirilaren 16an

Vianako Printzea Erakundea–Kultura eta Turis-
mo Departamentuko kontseilaria: Juan Ramón
Corpas Mauleón



Nafarroako Parlamentuko A.O. / VII. legegintzaldia 84. zk. / 2010eko abuztuaren 17a

44

Inprimatzailea: Ulzama Digital (Iruña). Lege Gordailua: NA    363-1995
Paper ekologiko birziklatua

Galdera, sormen programei buruzkoa.

FORU DIPUTAZIOAREN ERANTZUNA

Patxi Telletxea Ezkurra jaunak galdera egin du
sormen programei buruz.

Legebiltzarreko Erregelamenduko 113.1 artiku-
luan ezarritakoa betez, galdera horren erantzuna,
Foru Diputazioak emana, Nafarroako Parlamentu-
ko Aldizkari Ofizialean argitara dadin agindu dut.
Galdera argitaratu zen 2010eko martxoaren 23ko
28. Nafarroako Parlamentuko Aldizkari Ofizialean.

Iruñean, 2010eko apirilaren 20an

Lehendakaria: Elena Torres Miranda

ERANTZUNA

Nafarroa Bai parlamentu-taldeari atxikitako
foru parlamentari Patxi Telletxea Ezkurra jaunak
galdera egin du sormen programei buruz (PES
432). Hona Vianako Printzea Erakundea-Kultura
eta Turismo Departamentuko kontseilariaren eran-
tzuna:

Sormen programak dira arte eszenikoetako eta
ikus-entzunezko arteen diziplina artistiko baten
zabalpena sustatu ez ezik, haren sormen-garape-
na ere bultzatzen dutenak. Entitate desberdinekin
batera lan eginez gauzatzen dira: Antzerkia: Gaya-
rre Antzokia eta Nafarroako Antzerki Eskola; Dan-
tza: Barañaingo Auditorioa eta Nafarroako Dantza

Eskola; zinema: INAAC Fundazioa. Programa hori-
ei esker, garatu beharreko jarduerak Nafarroako
eszenatoki desberdinetan ikusi ahalko dira: Gaya-
rre Antzokia, Barañaingo Auditorioa eta kultur
etxeak. X Films proiektuaren kasuan, bera egin
eta hurrengo urteko Punto de Vista Nafarroako
Zinema Dokumentaleko Nazioarteko Jaialdian egi-
nen da estreinaldia.

Programa horiek 2010ean zehar garatuko dira,
salbu eta Nafarroako Antzerki Eskolaren kasuan;
izan ere, azken horrek interesa erakutsi du hura
2011n abian jartzeko. Gayarre Antzokiak 100.000
euroko bere hitzarmenean sartzen du eta Bara-
ñaingo Auditorioak, berriz, 450.000 euroko bere
hitzarmenean. Nafarroako Dantza Eskolarena
Dantza Eskolan programari dagokio eta 25.000
eurokoa da. INAACenak, berriz, 8.000 euroko
aurrekontua dauka.

Hori jakinarazten dizut, Nafarroako Parlamen-
tuko Erregelamenduaren 192. artikuluan xedatuta-
koa betez.

Iruñean, 2010eko apirilaren 16an

Vianako Printzea Erakundea - Kultura eta
Turismo Depar tamentuko kontseilaria: Juan
Ramón Corpas Mauleón


